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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson FE - 033 
 

17/1255 

   

Godkjenning av protokoll fra forrige møte 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

77/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Protokoll fra forrige møte godkjennes. 
 

 
 
 

 

 

Vedlegg: 

Møteprotokoll - Ekstraordinært kommunestyremøte - 18.09.2017 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Nina Teig FE - 033, 
TI - &16 
 

17/1222 

   

Endret fordeling av ordførergodtgjøring 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

50/17 
 

Formannskapet PS 26.10.2017 

78/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Kommunestyret imøtekommer ønsket om endring av arbeidsfordelingen mellom ordfører og 
varaordfører. Ordførergodtgjøringen fordeles med 95 % til ordfører og 5 % til varaordfører fra og 
med 19. september 2017 og ut valgperioden. For varaordfører kommer denne godtgjøringen i tillegg 
til den godtgjøring som allerede løper i henhold til gjeldende reglement.  

 

Saksopplysninger: 
Trøgstad kommunestyre valgte i sitt møte 18.09.17 Svend Saxe Frøshaug (Sp) til ordfører fra og med 
19. september 2017 og for resten av kommunestyreperioden 2015-2019.  
 
Det er for tiden stor aktivitet og mye møtevirksomhet knyttet til arbeidet med bygging av ny 
kommune i Indre Østfold. Nyvalgt ordfører har fremmet ønske om en mindre endring i fordeling av 
arbeidsoppdrag og ordføreres godtgjøring. Dette er tenkt gjennomført ved at ordfører kan benytte 
varaordfører i noe større grad enn tidligere. Ordfører og varaordfører gjør avtale seg imellom om 
hvordan arbeidsoppdragene skal fordeles. En slik ordning er avklart med varaordfører Tor Melvold 
(Ap). 
 
Det er samtidig foreslått en endring av ordførergodtgjøringen, slik at 95 % av godtgjørelsen utbetales 
til ordfører og 5 % av godtgjøringen utbetales til varaordfører. For varaordfører vil denne 
godtgjøringen komme i tillegg til den godtgjøringen varaordfører allerede mottar i henhold til vedtatt 
reglement for godtgjøring til folkevalgte. 

 

Ordførerens epost i sakens anledning vises her: 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Knut Baastad  
 

17/1300 

   

Søknad fra ordfører Svend Saxe Frøshaug om fritak fra politiske verv i 

Teknikk– og naturutvalget - valg av nytt medlem og ny leder 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

79/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

51/17 
 

Formannskapet PS 26.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Svend Saxe Frøshaug innvilges fritak fra sine verv i Teknikk- og naturutvalget ut 

kommunestyreperioden 2015-2019. 
 

2. Valg av nytt medlem i Teknikk- og naturutvalget legges fram uten forslag på kandidat. 
 
Forslag på medlem:_____________________________________ 

3. Valg av leder i Teknikk- og naturutvalget legges fram uten forslag på kandidat. 
 
Forslag på leder:______________________________ 

 

Bakgrunn: 
Det foreligger søknad fra Svend Saxe Frøshaug om fritak fra vervet som representant og leder i 
Teknikk- og naturutvalget. Søknaden begrunnes med at han nå er ordfører, og han anser at det vil 
være vanskelig å skjøtte disse vervene samtidig.  
 
Saksutredning: 
Kommunelovens § 15 om uttreden og suspensjon omtaler bl.a. fritak fra kommunale verv. Her heter 
det at kommunestyret kan frita den som ikke uten uforholdsmessig vanskelighet eller belastning kan 
skjøtte sine plikter i vervet.  
 
Når en valgt representant trer endelig ut av hovedutvalget skal det velges nytt medlem selv om det 
er valgt varamedlem. Dette er hjemlet i kommunelovens § 16 om opprykk og nyvalg, tredje ledd, der 
det står følgende: 
«3. Dersom et medlem av et annet folkevalgt organ enn kommunestyre og fylkesting, 
kommunestyrekomité og fylkestingskomité trer endelig ut, velges nytt medlem, selv om det er valgt 
varamedlem. Organet skal suppleres fra den samme gruppe som den uttredende tilhørte. Viser det 
seg at denne fremgangsmåten fører til at et kjønn vil bli representert med mindre enn 40 prosent av 
medlemmene i organet, skal det så langt det er mulig velges nytt medlem fra det underrepresenterte 
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kjønn.» 
 
Videre står det i lovens § 16, fjerde ledd, følgende: 
«4. Trer lederen av et folkevalgt organ endelig ut av organet, skal det velges ny leder.» 
 
Dersom en av de valgte varamedlemmer velges inn som medlem i utvalget, vil varamannslisten 
endres slik at alle under den plassen vedkommende hadde rykker opp. 
 
Ved suppleringsvalg etter § 16, nr. 3, kan vedkommende gruppe selv utpeke den som skal rykke inn 
på den ledige plassen. Gruppen underretter deretter kommunestyret, som velger vedkommende 
dersom de lovbestemte vilkår er oppfylt. 
 
Vurdering: 
Formelt sett er det ikke noe i veien for at ordføreren fortsatt kan ha vervet som leder av Teknikk- og 
naturutvalget. Ordfører Frøshaug har valgt å søke om varig fritak fra sine verv som medlem og leder i 
hovedutvalget. Trøgstad kommune har hatt en liberal holdning til fritak. Det er grunn til å anta at 
Frøshaugs arbeidshverdag som ordfører vil gjøre det utfordrende å skjøtte vervene i Teknikk- og 
naturutvalget tilfredsstillende. 
 
Det er kommunestyret som kan innvilge fritak fra kommunale verv, men formannskapet har 
myndighet til å foreta suppleringsvalg til Teknikk- og naturutvalget(delegeringsreglementet punkt 
2.13). For å få på plass valgene før neste møterunde, har vi valgt å ta både fritakssøknaden og 
nyvalgene i kommunestyrets møte. 
 
Det skal nå velges nytt medlem fra Senterpartiet/Arbeiderpartiet og det skal velges ny leder. Dersom 
en av dagens varamedlemmer velges som nytt medlem, vil varamannslisten forskyves slik at alle 
under den plassen vedkommende hadde rykker opp. Framover vil da varamedlemmer fremdeles 
innkalles i den nummerorden de er valgt. 
 
Oversikt over dagens medlemmer og varamedlemmer i Teknikk- og naturutvalget: 
 
Medlemmer: 
Senterpartiet / Arbeiderpartiet:  
Svend Saxe Frøshaug (Sp) leder 
Venke Synnøve Norli Gangnes (Ap) nestleder 
Jens Helge Jorud (Sp) 
Trond Andreas Enger (Ap) 
Wenche Iren Aaser Torp (Sp) 
Marit Ness Kjeve (Sp) 
 
Høyre / Kristelig Folkeparti: 
Knut Are Skjønberg (H) 
 
Varamedlemmer: 
Senterpartiet / Arbeiderpartiet:  
Roar Skansen (Ap) 
Ole Lund Jakobsen (Sp) 
John-Cato Eknes (Ap) 
Martha Hersleth Holsen (Sp) 
Grete Syljuåsen (Sp) 
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Høyre/Kristelig Folkeparti: 
Terje Kingsrød (KrF) 
Fredrik Dahl (KrF) 
Ståle Frøshaug (H) 
Sigmund Snøløs (KrF) 
Line Halvorsen (H) 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Nina Teig FE - 210 
 

17/770 

   

Tertialrapport 2 - 2017 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

13/17 
 

Ungdomsrådet PS 23.10.2017 

15/17 
 

Eldrerådet PS 23.10.2017 

15/17 
 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne PS 23.10.2017 

20/17 
 

Arbeidsmiljøutvalget PS 24.10.2017 

39/17 
 

Teknikk- og naturutvalget PS 24.10.2017 

36/17 
 

Livsløpsutvalget PS 24.10.2017 

52/17 
 

Formannskapet PS 26.10.2017 

80/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Tertialrapport 2 – 2017 tas til etterretning. 

 

 
Saksopplysninger: 
Det vises til tertialrapport 2 – 2017 som følger saken som vedlegg. 
 
Flere av kommunens virksomheter har et negativt avvik etter 8 måneders drift. For de fleste skyldes 
dette at påløpte utgifter vil dekkes ved bruk av fond, at man har et etterslep på inntekter og at kjøp 
skjer periodisk. Ni av virksomhetene angir at de vil være i balanse pr. 31/12. Virksomhet Pleie og 
omsorg varsler om betydelige merutgifter som det ikke vil være mulig å finne dekning for innenfor 
egen budsjettramme. Virksomhet Teknikk og næring varsler en forholdsvis lav overskridelse og angir 
at det vil bli krevende å holde seg innenfor budsjettrammen.  I tillegg kommer merutgifter som følge 
av tidligere års underskudd i interkommunale selskaper og økte pensjonsutgifter. 
 
Kommunen har fått eller vil få merinntekter i forhold til budsjett, bl.a. fra integreringstilskudd, økte 
refusjoner, tilbakebetaling fra Mortenstua skole IKS, økte renteinntekter på bankinnskudd, ledige 
midler fra årets lønnsoppgjør, økte skatteinntekter og økt rammetilskudd.  I tillegg ligger 
renteutgifter og avdrag på lån under budsjett fordi årets låneopptak ikke har helårseffekt. 
Merinntekter og mindreforbruk kan dekke opp for merforbruk på andre områder.  Merforbruk til 
kjøp av sykehjemsplasser kan dekkes ved å øke bruk av fond.  Eventuelt merforbruk knyttet til 
flyktninger forutsettes dekket av flyktningefondet.  Merinntekter og mindreutgifter i årets 
driftsregnskap bør kunne dekke opp for at eiendomsskatten for 2017 er satt ned fra 4‰ til 2‰. 
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Etter 8 måneders drift ligger det an til et positivt regnskapsresultat  i drift pr. 31.12.17.  Uforutsatte 
hendelser eller ukjente kostnadskrevende tiltak i årets siste tertial kan rokke ved den positive 
økonomiske situasjonen pr. 31.08.17. 

Investeringstakten er noe lavere enn opprinnelig plan/budsjett. Det betyr at flere prosjekter vil ha et 
lavere behov for finansiering til å dekke årets investeringer. Enkelte prosjekter har merutgifter i 
forhold til budsjett.  Disse vil kunne dekkes opp ved bruk av ubrukte lånemidler fra 2016. 
 
 

 

 

 

Vedlegg: 

Tertialrapport2_K-styre_2017 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Nina Teig FE - 601, 
TI - &67 
 

17/568 

   

Forvaltningsrevisjonsprosjektet "Innkjøp" - Trøgstad kommune 2017 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

81/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

 

 

Kontrollutvalgets innstilling: 
1. Kommunestyret tar rapporten til orientering og ber administrasjonen følge opp rapportens 9 
anbefalinger ved å iverksette de anbefalte tiltakene. 
2. Kontrollutvalget følger opp vedtaket ved å bestille oppfølgingsrapport fra revisjonen et år etter at 
revisjonsprosjektet er behandlet i kommunestyret.  

 

Saksopplysninger: 
Indre Østfold Kommunerevisjon IKS startet sitt forvaltningsrevisjonsarbeid på innkjøpsområdet i april 
2017. Arbeidet med kartlegging pågikk fram til juni 2017. Revisjonen la fram en foreløpig rapport i 
juni. Rådmannen ga sitt tilsvar til den foreløpige rapporten den 9. august 2017. 
 
Revisjonsrapporten har 9 anbefalinger.  I svarbrev av 9. august 2017 gir rådmannen sine 
bemerkninger til de 9 anbefalingene.  Svarbrevet følger som vedlegg til revisjonsrapporten. 
 
Rapporten er behandlet i kontrollutvalget 18.09.2017 (sak 17/25). Innstillingen fra kontrollutvalget 
legges fram for kommunestyret. Det vises til Kontrollutvalgssekretariatets brev og møtebok som 
følger som vedlegg til saken. 

 

 

 

Vedlegg: 

Forvaltningsrevisjonsrapport Innkjøp (L)(76581) 

Oversendelse av vedtak fra kontrollutvalget - FR rapport innkjøp 2017 (L)(76580) 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Else Berit Baccouche FA - F64, 
TI - &01, 
HIST - ESA 
13/587 
 

15/599 

   

Det er mitt valg - videreføring av samarbeidsavtale med Lions 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

14/17 
 

Ungdomsrådet PS 23.10.2017 

37/17 
 

Livsløpsutvalget PS 24.10.2017 

53/17 
 

Formannskapet PS 26.10.2017 

82/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Trøgstad kommune forlenger samarbeidsavtale med Lions Club Trøgstad om prosjektet «Det er mitt 
valg» fra og med 01.01.2018 til og med 31.12.2019. 

 

 
Saksopplysninger: 
Bakgrunn 
Fra 01.01.2008 har Trøgstad kommune hatt samarbeidsavtale med Lions Club Trøgstad om 
gjennomføring av prosjektet «Det er mitt valg» - et forebyggende arbeid i utgangspunktet mot 
rusmisbruk. Gjennomføringen skal skje over en 10 års periode fra 01.01.2008 og omfatter alle 
skolene, samt barnehagene fra 01.01.2010. Trøgstad kommune og Lions har på bakgrunn av dette 
inngått detaljerte årlige avtaler. Samarbeidsavtalen løper ut til 31.12.2017 og det er derfor behov for 
en avklaring av veien videre etter avtalens utløp. 

Saksutredning 
Barnehager og skoler skal arbeide med sosial kompetanse og ruste barn og unge til å ta gode valg. 
Programmet «Det er mitt valg» brukes i barnehager og skoler i Trøgstad. Det finnes ulike slike 
program på markedet som omhandler utvikling av sosial kompetanse. Det kan være en krevende 
øvelse å måle eksakt effekt av slike program. Noe av suksessfaktoren uansett program ligger nok i 
systematisk bruk over tid. Elevundersøkelser i Trøgstadskolen viser over tid at majoriteten elever 
trives godt på skolen. Det kan være mange årsaker til det, og en av årsakene kan være fokus på 
temaer fra programmet «Det er mitt valg» som kan ha vært til hjelp for utvikling av sosial 
kompetanse blant barn og unge. 
 

Kostnadene til de ulike kurs og aktiviteter i barnehage og skole har en fordelingsnøkkel på at 
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Trøgstad kommune dekker 45 % og Lions 55 %. Trøgstad kommune har i de årlige budsjettene satt av 
kr. 100.000,- til dette, noe som har vært tilstrekkelig for å dekke kommunens andel på 45 %. 

Vurdering 
Hvert år har Trøgstad kommune og Lions et oppsummerende møte på slutten av året for å evaluere 
aktiviteten det siste året i barnehage og skole. I møtet den 06.12.2016 ble også saken «veien videre» 
etter avtalens utløp 31.12.2017, satt på dagsorden. Lions Trøgstad er innstilt på å fortsette 
samarbeidet videre. Fra kommunens side har man de siste årene hatt god erfaring med å bestille 
tema-kurs fra stiftelsen «Det er mitt valg»: Dette er kurs/temaer som barnehage og skole selv føler et 
behov for – eksempel vis «Vold og seksuelle overgrep». Dette har vært med på å gjøre prosjektet 
«Det er mitt valg» enda mer spisset og relevant – i tillegg til de ordinære «nybegynnerkursene» og 
«oppfriskningskursene» som stiftelsen holder for ansatte med jevne mellomrom. Dessuten er 
helse/barnevern og SLT-koordinator i kommunen blitt viktige medspillere i dette arbeidet de senere 
årene. 
 
Barnehage- og skoleledernettverket anbefaler å fortsette med «Det er mitt valg» også etter avtalens 
utløp 31.12.2017. 

Rådmannen vil anbefale at Trøgstad kommune forlenger samarbeidsavtalen med Lions Club 
Trøgstad, med de økonomiske forutsetninger og fordelingsnøkkel som ligger i gjeldende avtale. 
Skoler og barnehager skal arbeide med utvikling av sosial kompetanse. Det vil være naturlig å 
fortsette å bruke «Det er mitt valg» i stedet for eventuelt å gå over til et alternativt program. 
Trøgstad kommune opplever dessuten et godt samarbeid med Lions Club Trøgstad. Et naturlig 
tidsperspektiv på framtidig avtale for Trøgstad kommune vil være fra 01.01.2018 til og med 
31.12.2019. 

 

 

 

 

 

 

 

  



13 
 

Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Knut Baastad FA - C84 
 

16/1409 

   

Endringer i ekteskapsloven - kommunale vigsler; myndighet og rutiner 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

38/17 
 

Livsløpsutvalget PS 24.10.2017 

83/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. I medhold av ekteskapsloven har ordfører og varaordfører vigselsmyndighet i Trøgstad fra 
01.01.2018.  
I tillegg gis en person fra administrasjonen vigselsrett. Utnevnelse av denne legges fram uten 
innstilling på kandidat. 
Forslag:_____________________________________ 
 

2. Ekteskapsinngåelser kan finne sted i Trøgstad kommunehus på ordinære kontordager innen 
normal arbeidstid.  
 
3. Vigsler vil primært være i kommunestyresalen. Dersom det ønskes vigsel utenom normalarbeidstid 
og eventuelt i andre lokaliteter, avtales dette i hvert enkelt tilfelle med den kommunale vigsleren. 
 

4. Kommunale vigsler i Trøgstad skal inntil videre være gratis også utenfor det offisielle lokalet og for 
innbyggere fra andre kommuner. 
 
5. Rådmannen gis fullmakt til å utarbeide rutiner for vigsler i kommunestyresalen. 

 

Saksopplysninger: 
Stortinget har nylig vedtatt lovendringer i ekteskapsloven som innebærer at vigselsmyndighet 
overføres fra notarius publicus, i vårt distrikt tingretten, til kommunene. Lovendringen trer i kraft fra 
1. januar 2018, så vi må forvente at kommunen allerede nå kan motta henvendelser vedrørende 
borgerlige vielser. 
 
Det formelle regelverk rundt vigsler er gitt i lov og forskrift, men overføringen av vigselsmyndigheten 
til kommunen innebærer også at kommunene må utarbeide lokale løsninger for å ivareta denne 
myndigheten. Dette gjelder bl.a. hvem som skal ha vigselsmyndighet, lokaler, tidspunkt, tilbud utover 
det vanlige, betaling m.m.  
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Saksopplysninger/saksutredning: 

Fra 1. januar 2018 overtar kommunene ansvaret for borgerlige vigsler. Kommunen har da plikt til å 
ha et tilbud om vigsel for kommunens innbyggere og personer som ikke er bosatt i Norge, men som 
fyller vilkårene for å inngå ekteskap i Norge. Barne- og likestillingsdepartementet har nylig sendt ut et 
rundskriv  (Q-11/2017) om kommunale vigsler, der kommunene informeres om hva lovvedtaket 
innebærer, og særlig om hvilke forberedelser kommunene bør begynne med før lovendringen trer i 
kraft.  
 
Endringen i ekteskapsloven innebærer at vigselsmyndighet overføres til kommunene, og at ordfører 
og varaordfører er gitt myndighet. I tillegg kan kommunestyret gi kommunalt ansatte eller 
folkevalgte slik myndighet. Med ansatt menes både fast ansatt og midlertidig ansatt. Kommunen kan 
også velge å ansette noen for denne oppgaven. Beslutningen om hvem som skal ha 
vigselsmyndighet, i tillegg til ordfører og varaordfører, skal tas av kommunestyret selv og kan ikke 
overlates til andre. Kommunen må selv vurdere hvem som er egnet for oppgaven. Det er ikke krav 
om særskilt kompetanse eller erfaring.  
 
Vigselsmyndigheten vil opphøre dersom en folkevalgt ikke lenger er folkevalgt eller vigslerens 
ansettelsesforhold i kommunen avsluttes. Vigselsmyndigheten vil også opphøre dersom 
kommunestyret trekker tilbake tildelingen.  
 
En kommunal vigsler kan gjennomføre en vigsel i hele landet. Dersom kommuner ønsker å inngå 
interkommunalt samarbeid om vigselsoppgaven, må dette gjøres innenfor reglene i ekteskapsloven 
og kommuneloven. Dette innebærer blant annet at ordfører og varaordfører i kommunene som 
samarbeider fortsatt har vigselsmyndighet, og det er kommunestyrene selv som må gi myndighet til 
ansatte eller folkevalgte i de deltakende kommunene som skal få slik myndighet. 
 
Kommunen kan selv bestemme hvor og når de skal tilby vigsler. Det er likevel viktig at tilbudet er 
tilgjengelig. Tilbudet i kommunen skal dekke etterspørselen på en god måte ifølge forskriften, og 
departementet legger til grunn at kommunene har rådhus, kommunehus eller andre lokaler som er 
egnet og kan gjøres tilgjengelige for vigsler. Kommunens ordinære vigselstilbud skal være gratis, men 
kommunen kan ta betaling for nødvendige merkostnader dersom kommunen tilbyr vigsel ut over det 
vanlige tilbudet om tid og sted. Med vanlig tid menes både tidspunktet for vigsel og vigselens 
varighet. Brudefolkene skal informeres om kostnaden i god tid før vigselen. 
 
Det er også gitt retningslinjer og bestemmelser for rammen rundt vigselen. Dette er av stor 
betydning for om seremonien oppleves som høytidelig og verdig. Det borgerlige vigselsformularet, 
som er en tekst som vigsler leser under seremonien, skal benyttes ved gjennomføring av borgerlige 
vigsler. Vigselsformularet setter en ramme rundt hva vigselsseremonien skal inneholde. Seremonien 
kan tilpasses med for eksempel tekst og musikk utover dette, dersom brudefolkene ønsker det. Det 
er opp til kommunen å vurdere hva de vil tillate av ekstra innhold. 
 
I tillegg til det rent praktiske rundt vigselen, vil nyordningen også innebære at kommunen må sørge 
for å få på plass det formelle rundt vigsler. Dette er f.eks. sjekk av prøvingsattest, vitner, melding om 
vigsel/vigselsbok og utstedelse av midlertidig vigselattest. I tillegg bør man på kommunens 
hjemmesider ha den informasjon som er nødvendig og muligheter for bestilling av vielse. 
 
Vurdering: 
Opplæring og informasjon. 
Det er kun 2 måneder til kommunen har ansvaret for de borgerlige vielsene. Dette innebærer at våre 
ansatte på Servicetorget snarest bør få en opplæring om vårt kommunale tilbud og på hjemmesiden 
bør vi få lagt ut all relevant informasjon og lenker til det aktuelle skjemamateriellet.  
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Omfang. 
I dag er det sorenskriveren i Heggin og Frøland som har det offentlige tilbudet til borgerlige vigsler i 
Indre Østfoldkommunene Hobøl, Spydeberg, Askim, Skiptvet, Eidsberg, Trøgstad, Marker og 
Rømskog. I 2016 hadde de totalt 54 vigsler. Vi har ikke fått tall for hver enkelt kommunene. Offentlig 
statistikk viser at det i disse kommunene totalt ble inngått 211 ekteskap i 2016. Av disse var 83 i Den 
norske kirke. De andre 128 vigslene i 2016 omfatter borgerlige, andre trossamfunn og 
livsynssorganisasjoner med vigselsrett.  
 
Statistikk fra SSB viser at det i 2015 og 2016 ble inngått henholdsvis 20 og 21 ekteskap i Trøgstad. Av 
disse var det 10 utenom Den norske kirke i 2015 og 9 i 2016. Vi antar at de fleste av disse er i 
sommerhalvåret.  
 
Hvem skal ha vigselsrett? 
Det må tas en beslutning på om det kun er kommunens ordfører og varaordfører som skal foreta 
vigslene. Med det begrensede antall vigsler vi har i kommunen er det ikke noe stort behov for at flere 
skal ha vigselsrett. Hvis vi antar at de fleste vigsler foregår ved ukeslutt på sommeren kan det likevel 
være fornuftig å oppnevne en person i tillegg til de to. Derved kan oppgaven fordeles lettere i en tid 
der det også er ferieavvikling.  
 
Det er ikke lagt noen føringer fra departementshold i hvem som kan ha vigselsrett utover at de skal 
være kommunalt ansatte eller folkevalgte, men vi ser at flere kommuner gir rådmannen vigselsrett. 
 
Lokale. 
Kommunen skal stille lokale til disposisjon. Fra sorenskriver får vi opplyst at det bare unntaksvis er 
mange personer tilstede ved vigslene. Det vanlige er at kun et fåtall personer fra familie er tilstede i 
tillegg til brudeparet og forloverne. Vi har vurdert ulike lokaler for vigslene, og selv om plassbehovet 
er lite har vi vurdert det slik at kommunestyresalen er best egnet. Der vil det kunne innredes best for 
å lage den høytid som vigselen skal være. 
 
Det kan heller ikke utelukkes at enkelte brudepar ønsker å ha vigselen i andre lokaler eller utendørs. 
Vi anser at det bør åpnes for dette, men at vigsleren må godkjenne vigselsstedet og opplegget for 
vigselen på forhånd. I slike tilfelle bør det gjennomføres et møte på forhånd mellom kommunen og 
brudeparet der opplegget for vigselen gjennomgås.  
 
Tidspunkt. 
Sorenskriveren i Heggin og Frøland har åpent for vigsler mandag til fredag fra kl. 9.00 – 14.30. De 
setter av ½ time pr. vigsel, men seremonien tar vanligvis mellom 5 og 10 minutter.  
 
Vi anser at man fortrinnsvis bør ha vigslene på ukedager innenfor normal arbeidstid. Det må 
påregnes at kommunens administrasjon må tilrettelegge for vigslene, og vigsler utenom 
normalarbeidstid vil dermed medføre ekstra kostnader for kommunen.  
 
Dersom det ønskes vigsel utenom normalarbeidstid og eventuelt i andre lokaliteter, bør dette kunne 
avtales i hvert enkelt tilfelle med den kommunale vigsleren. Det må presiseres at kommunen ikke 
plikter å ha et slikt tilbud, og at det i så fall blir opp til de med vigselsrett å imøtekomme slike ønsker. 
 
Kommunestyresalen brukes til daglig som et av kommunens møterom. Dersom kommunestyresalen 
velges som vigsellokale må man derfor finne praktiske løsninger for å ivareta begge funksjoner. Med 
det antall vigsler som vi antar det blir her i kommunen, bør dette kunne løses greit. 
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Betaling 
Kostnader til det lovbestemte tilbudet vil kommunene får dekket gjennom de ordinære 
rammeoverføringene.  
 
Kostnader som kan kreves dekket er i hovedsak nødvendige, påregnelige merkostnader som vigsler 
utenfor kommunens ordinære lokaler, utover ordinære åpningstider eller for brudefolk som ikke er 
bosatt i kommunen.  
 
Det forutsettes at vigsler med den nye lovendringen inngår i de ordinære plikter for de som har 
vigselsrett, og at deres godtgjørelse/lønn også dekker denne oppgaven. Dersom vigslene foregår 
utenfor normalarbeidstiden eller i helgene, kan man tenke seg at det vil medføre overtid for 
administrasjonen dersom det er behov for administrativ bistand.  
 
I utgangspunktet ønsker vi at vigsler i Trøgstad skal være gratis også utenfor det offisielle lokalet og 
for innbyggere fra andre kommuner. Vi foreslår derfor at innføring av betaling blir vurdert når man 
ser hvordan etterspørselen er.  
 
Praktisk gjennomføring/rutiner 
Det bør utarbeides en rutine for gjennomføring av vigslene i tillegg til det lovbestemte. Slike rutiner 
er det hensiktsmessig at rådmannen med sin administrasjon utformer, og at disse rutinene revideres 
ved behov. 

 

 

 

Vedlegg: 

Rundskriv Q 11 2017 om kommunale vigsler(1) 

Forskrift om endring i forskrift om registrering og melding av vigsel - 18. se(1) 

Forskrift om kommunale vigsler - 18. september 2017(1) 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Haakaas  
 

17/1308 

   

Innkjøp av ny traktor og biler 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

40/17 
 

Teknikk- og naturutvalget PS 24.10.2017 

54/17 
 

Formannskapet PS 26.10.2017 

84/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Det bevilges inntil 970 000,- til kjøp av traktor og 2 stk. varebiler.  

Bevilgningen skjer fra følgende disposisjonsfond: 

Kr. 200 000,-                restmidler fra fond til rødstubbdekke 
kr. 135 000,-                restmidler fra fond til Sikring av tunnel og rekkverk Fortet 
kr. 200 000,-                restmidler fra fond til aggregat Trøgstadhallen 
kr.  75 000,-                 restmidler fra fond til digitalt planarkiv 
kr.  72 000,-                 restfond fra fond til sikkerhetsutstyr for arbeid i høyden 
kr.  43 000,-                 restmidler fra fond til Rom tek.hj. midler 
Kr. 245 000,-                fra reservefond.  

 

 
Saksopplysninger: 
Trøgstad kommune ved tekniske tjenester har i dag en traktor av type Landini 2006, 70 hk. Denne blir 
benyttet til diverse oppgaver sommer som vinter. På sommeren blir den brukt til transport av 
gressklippere når sommerhjelpene starter, lessing av rør ute i grøfter og den blir brukt til strøing på 
vinter. I løpet av vinteren skal kommunens maskinentreprenør avslutte sin virksomhet og det skal da 
legges ut et anbud for en ny rammeavtale. Ved større arbeider har maskinentreprenøren brukt sin 
traktor. Denne er brukt ved reparasjoner av veier m.m. Da har entreprenøren en traktor med skuffe 
og en skrape bak slik at reparasjonen går ledig. Entreprenørens traktoren blir også brukt ved 
bortkjøring av snø, lessing av kvist og tømmer og ved større lossinger. Virksomhetens egen traktor er 
for liten til disse oppdragene.  Når kommunen nå skal ut på nytt anbud har det vært en grundig 
gjennomgang av maskinparken for å se om oppgaver kan løses på en annen måte enn det er gjort i 
dag.   

Virksomheten har også 7 biler. 6 av disse er av eldre dato, fra 2002 – 2008. Vi har hatt store 
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påkostninger på alle disse og vi bør ha en gradvis utskifting av bilparken.  

Vurdering: 
Rådmannen anbefaler å bytte ut eksisterende traktor med en større som er tilpasset de oppgaver 
virksomheten har behov for å løse. Ved å bytte ut eksisterende traktor i en større med lesseapparat, 
skrape, tømmerklo, snøskuff og grusskuff kan virksomheten gjøre mye arbeid uten innleid 
entreprenør. Kommunens lastebil med sjåfør er allerede med på mye av dette arbeidet. Ved å bytte 
ut den gamle traktoren med en ny som er tilpasset de jobbene vi skal utføre, kan dette punktet 
trekkes ut av en ny rammeavtale. Kommunen kan da løse mange oppgaver som reparasjoner på vei 
og felling/opprydding av kvist, bortkjøring av snø, lossing av storsekker fra biler m.m. med egne 
ansatte.  Dette er noe entreprenøren leies inn for i dag. 

Tekniske tjenester har mottatt tilbud på ny traktor med utstyr fra flere leverandører. Vi har da 
vurdert brukervennlighet, størrelse, lasteevne, driftskostnader og priser på service m.m. Kommunen 
er tilbudt 130 000,- til 150 000,- i innbytte for den gamle traktoren. Tilbud på ny er ca. 700 000,- med 
alt utstyr. Ved å bytte inn den gamle trenger vi ca. 570 000,- til innkjøpet. Vi har også undersøkt pris 
for «ny», brukt traktor. Det er liten prisforskjell på ny og brukt traktor, og ved å kjøpe ny medfølger 5 
års garanti.  

Det er foretatt en vurdering av eksisterende bilpark i teknisk drift og forslaget er å bytte ut to av de 6 
biler i brukte varebiler som er 2 – 3 år gamle. Disse 2 bilene anses å være ufornuftig å reparere, da de 
må betraktes som utrangerte. Bilene som anskaffes må kunne trekke henger på 2 tonn. Samlet 
kostnad for dette vil være ca. kr. 400 000,-. 

Rådmannen foreslår at det kjøpes 1 ny traktor og 2 nye varebiler til teknisk drift til en samlet kostnad 
på inntil kr. 970 000,-. Innkjøpet begrunnes med at virksomheten har behov for å skifte ut kjøretøyer 
og maskin. Det vil også være økonomisk gunstig å bytte til en større og mer fleksibel traktor da dette 
vil føre til mindre innleie av maskinentreprenører. 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Haakaas  
 

17/1309 

   

Ekstraordinært vedlikehold Trøgstadheimen 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

41/17 
 

Teknikk- og naturutvalget PS 24.10.2017 

55/17 
 

Formannskapet PS 26.10.2017 

85/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Det bevilges inntil kr. 500 000,-  fra reservefondet til ekstra vedlikehold av 10 beboerrom, korridor, 
ett pårørende rom og ett wc til de ansatte.  

 

Saksopplysninger: 
I kommunestyremøtet 18.09.2017 orientere Rådmannen om behov for ekstraordinært vedlikehold 
på Trøgstadheimen. Kommunestyret bifalt enstemmig bruk av inntil kr. 500 000,- fra reservefondet 
for ekstra vedlikehold. 

Trøgstad heimen bo og servicesenter har behov for vedlikehold både innvendig og utvendig. Tekniske 
tjenester vurderer vedlikeholdsbehov fortløpende. De siste årene har det vært størst fokus på de 
utvendige vedlikeholdsbehovene. Rådmannen har fått i oppdrag å se på vedlikeholdsbehov inne på 
avdelingene for å oppgradere avdelingsvis. Trøgstad heimen har bygninger fra 60 tallet og opp til 
2007. I deler av bygningsmassen er det ikke gjort innvendige vedlikeholdsarbeider på mange år, og 
dette vises på rommene.  

Vurdering: 
Rådmannen anser korttidsavdelingen og tilstøtende avdeling som den med størst 
oppgraderingsbehov. Det er 10 pasientrom, 1 kontor/vaktrom som ønskes brukt som pårørenderom, 
og ett HC-toalett som ønskes istandsatt til ansatte. Hele korridoren har behov for maling og beslag.  

Alle pasientrom med tilstøtende bad har behov for maling. Alle badene har i dag åpne hyller for 
oppbevaring. Dette er ikke ønskelig i forhold til smitte m.m. Det er derfor behov for skap til alle 
badene. Flere av dørene i avdelingen er gamle og dårlige, og det er ønskelig å bytte ut 7 dører.  

Når vi nå planlegger å male alle rommene, er det også ønskelig å beskytte alle utsatte flater med 
beslag og «fendere». Rullatorer, rullestoler og senger som blir kjørt inn i vegger, skaper store 
overflateskader. Ved å sette opp beslag og «fendere» på de mest utsatte flatene vil en kunne 
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forhindre ytterligere skader på bygningen.  

Arbeidene som er nevnt i denne vurderingen er budsjettert med en kostnad på inntil 500.000,-   

Rådmannen anbefaler å vedlikeholde 10 beboerrom, korridor, ett pårørenderom og ett wc til de 
ansatte for en kostnad på inntil kr. 500 000,-. Kostnaden kan dekkes av reservefondet. 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Else Berit Baccouche FA - B32 
 

17/1167 

   

Forskrift om ordensreglement - grunnskolen i Trøgstad 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

86/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

39/17 
 

Livsløpsutvalget PS 24.10.2017 

15/17 
 

Ungdomsrådet PS 23.10.2017 

21/17 
 

Arbeidsmiljøutvalget PS 24.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Forskrift om ordensreglement for Grunnskolen i Trøgstad vedtas. 
2. Det delegeres til den enkelte skole å fastsette særregler ved behov. Disse må være i tråd 

med forskriften. 
3. Forskriften gjøres gjeldende fra 01.01.2018 

 

Saksopplysninger: 
Bakgrunn 
Gjeldende ordensreglement for skolene i Trøgstad kommune ble vedtatt av kommunestyret 
16.06.2011. Siden den gang har endringer i opplæringsloven og føringer fra blant andre 
Utdanningsdirektoratet gjort det nødvendig med revidering av reglementet. 
 
Saksutredning 
Kommunen skal gi forskrifter om ordensreglement for den enkelte grunnskole, jf. opplæringsloven § 
2-9. Ordensreglementet retter seg hovedsakelig mot elever. Reglementet er også viktig for rektor, 
ansatte og foresatte til elever ved skolen. Læring, trygghet, trivsel, respekt og toleranse er sentrale 
formål med opplæringen i Norge. For å fremme slike verdier, og for å oppnå et godt læringsmiljø for 
elevene, er det viktig å ha klare rammer. Det er viktig å ha klare og forutsigbare regler i 
skolehverdagen. 
 
Det er skoleeiers ansvar å sørge for at ordensreglement blir fastsatt. Skoleeier kan delegere 
myndigheten til å fastsette ordensreglement, f.eks. til rektor på skolen. Uansett er det kommunen 
som har ansvaret for at ordensreglementet er fastsatt i tråd med loven.  
Skoleeier kan 

1. Delegere myndigheten til den enkelte skole, som kan fastsette sitt eget ordensreglement. 
2. Vedta en lokal forskrift om ordensreglement som er felles for alle skolene i kommunen. 
3. Fastsette fellesregler for alle skolene i en lokal forskrift, men delegere til den enkelte skole 

å gi særregler tilpasset lokale forhold. 
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I det siste tilfellet må skolens eventuelle særregler være i tråd med det vedtatte ordensreglementet. 

Ordensreglementet skal regulere elevenes rettigheter og plikter på skolen, så lenge dette ikke er 
fastsatt i annet regelverk, jf. opplæringsloven § 2-9. Reglementet skal inneholde regler om atferd, 
regler om hvilke sanksjoner som kan brukes mot elever som bryter reglementet, og regler om 
fremgangsmåter når slike saker skal behandles (saksbehandlingsregler) (Rundskriv fra Udir-8-2014). 

Et ordensreglement er en forskrift etter forvaltningsloven § 2. Det betyr at berørte institusjoner eller 
organisasjoner skal gis anledning til å uttale seg før forskriften vedtas. Videre må forskriften oppfylle 
formkravene i forvaltningsloven § 38. Det må i forskriften opplyses om forskriftens hjemmel og hvem 
som har vedtatt forskriften. 

Opplæringsloven krever at ordensreglementet gjøres kjent for elevene og for foreldre/foresatte. 

Vurdering 
Rådmannen vil anbefale skoleeier å fastsette fellesregler for alle skolene i en lokal forskrift (vedlagt), 
men at det delegeres til den enkelte skole å gi særregler tilpasset lokale forhold ved behov. På den 
måten vil alle skolene i Trøgstad forholde seg til èn felles forskrift, samtidig som eventuelle særregler 
kan fastsettes lokalt. Disse må som sagt være i tråd med vedtatte forskrift. 
 
Forskriften om ordensreglement er utformet på bakgrunn av gjeldende opplæringslov, og generelle 
anbefalinger fra Utdanningsdirektoratet. 
 

Vedlagte forslag til forskrift er sendt på høring til alle skolene, ungdomsrådet, Delta, Fagforbundet og 
Utdanningsforbundet – jf. forvaltningsloven § 2. Det har kommet inn to høringssvar. 

Det foreligger høringsuttalelse fra Utdanningsforbundet av 31.08.2017.Utdanningsforbundet skriver 
blant annet i sitt høringssvar: «Veldig bra at det framkommer informasjon om elevenes rettigheter i § 
9A 1-9 i ordensreglementet selv om det i utgangspunktet ikke er en del av ordensreglementet. Ellers 
er det en ryddig og grei framstilling». 
 

Videre foreligger det høringsuttalelse fra Fagforbundet Indre av 19.09.2017. Fagforbundet skriver i 
sitt høringssvar følgende: «Fagforbundet har ingen merknader i forhold til nytt ordensreglement for 
grunnskolen i Trøgstad. Men vi ønsker å påpeke at involvering av foresatte på ett tidligst mulig 
tidspunkt er viktig og ønskelig. Løpende kontakt med hjemmene ser vi på som en viktig faktor for 
godt skolemiljø i Trøgstad». 

 

 

 

Vedlegg: 

Høringsforslag - Forskrift til ordensreglement - grunnskolen i Trøgstad 

Ordensregler for skolene i Trøgstad - vedtatt 16.06.2011 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson FA - U62, 
HIST - ESA 
07/26 
 

15/207 

   

Søknad om salgsbevilling - Trøgstad Handel AS (Bunnpris) 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

40/17 
 

Livsløpsutvalget PS 24.10.2017 

87/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Trøgstad Handel AS, ny eier av Bunnpris Trøgstad, gis bevilling for øl og annen alkoholdig drikk 
med lavere alkoholinnhold enn 4,7 volumprosent, gruppe 1, med følgende salgstider:  

· Salgstid hverdager                                                   kl. 08:00-20:00 
· Salgstider lørdager                                                  kl. 09:00-18:00 
· Salgstid på påskeaften, pinseaften og julaften til           kl. 16:00 
· Salgstid onsdag før skjærtorsdag og nyttårsaften til           kl. 18:00 
· 30. april, 16. mai og onsdag før Kr.Himmelfartsdag til           kl. 20:00 

Det gis ikke anledning til salg av øl og annen alkoholdig drikk på søn- helligdager, 1. og 17. mai.  

2. Rune Johnsen, f. 24.03.75, godkjennes som styrer.  

3. Wenche Winberg, f. 19.10.55, godkjennes som stedfortreder.  

 

Saksopplysninger: 
Alkohollovens formål er å begrense de individuelle og samfunnsmessige skadevirkningene av 
alkoholbruk. Et av alkohollovens hovedprinsipper er at all omsetning av alkoholholdig drikk krever 
særskilt offentlig tillatelse, bevillingen jf. alkohollovens §1-4a. Flytting og driftsendringen fører til at 
bevillingen faller bort (jfr.§3-1). Åpningstider reguleres av Trøgstad kommunes Alkoholpolitiske 
retningslinjer punkt 4.2, samt alkohollovens §3-7 som regulerer maksimaltidene og kommunens 
frihet til å regulere salgstidene.  
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Saksutredning:  
Trøgstad kommune har mottatt elektronisk søknad om salgsbevilling fra Trøgstad Handel AS, som er 
ny eier av Bunnpris fra og med 01.09.2017. Trøgstad Handel AS har, i medhold av §1-10, fortsatt salg 
på den tidligere eiers bevilling og innkommet med søknad innen fristen på 30 dager etter 
overdragelse.  

Vurdering: Bunnpris har bevilling på salg av øl og annen alkhoholdig drikke med lavere 
alkoholinnhold enn 4,7 volumprosent siden 12.06.12. Rune Johnsen har vært styrer under den tiden 
og fortsetter som styrer og nå også som ny eier gjennom Trøgstad Handel AS. Både styrer og 
stedfortreder er vandelsklarert. Søkte salgstider er innenfor Trøgstad kommunes maksimaltid. På 
bakgrunn av foreliggende opplysninger anser rådmann at søknaden kan godkjennes.  
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Marit Lillegraven Haakaas FA - K20, 
HIST - ESA 
12/44 
 

14/852 

   

Videreføring av deltakelse i samarbeidet Klima Østfold 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

42/17 
 

Teknikk- og naturutvalget PS 24.10.2017 

56/17 
 

Formannskapet PS 26.10.2017 

88/17 
 

Kommunestyret PS 31.10.2017 

41/17 
 

Livsløpsutvalget PS 24.10.2017 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Trøgstad kommune støtter videreføringen av et forpliktende samarbeid på klima og energi 

mellom kommunene, Fylkesmannen i Østfold og Østfold Fylkeskommune i nye fem år fra 
2018 og stiller seg bak ny samarbeidsavtale.  

2. Trøgstad kommune bidrar med et årlig beløp til drift av Klima Østfold tilsvarende kr. 20 000 
pluss kroner 1,50 per innbygger som til sammen utgjør ca kr 28.000 årlig.  

3. Vedtaket gjøres under forutsetning av at flertallet av fylkets kommuner vedtar fortsatt 
deltagelse i Klima Østfold. 

 

Saksopplysninger: 

Trøgstad kommune har siden 2012 deltatt i Klima Østfold, et forpliktende samarbeid om 
klima- og energitiltak mellom kommunene i Østfold, fylkesmannen og fylkeskommunen.  

Klima Østfold ble startet opp i 2012 etter felles initiativ i 2011 fra kommuner, 
fylkeskommune og Fylkesmann om ett felles samarbeidsorgan for gjennomføring av klima- 
og energitiltak. Felles saksgrunnlag ble utarbeidet i samarbeid mellom kommunene og 
fylkeskommunen, og kommunestyre- eller formannskapsvedtak fra hver kommune la 
grunnlag for en treårig forpliktelse til samarbeidet basert på felles kriterier. Samarbeidet ble 
vedtatt videreført fra 01.01.2015 til 31.12.2017 uten endringer i avtalen.  

Basert på tilbakemeldinger underveis og kommunenes erfaringer ønsker den administrative gruppa 
Klimakontaktene å videreføre Klima Østfold. På Klimarådets møte 20.03.2017 ble det vedtatt å 
anbefale videreføring av Klima Østfold fra 01.01.2018 til 31.12.2022. Klimarådet er samarbeidets 
øverste organ. Man mener samarbeidet nå er veletablert og at tiden derfor er moden for å vedta en 
lenger avtaleperiode enn de foregående. Dette sikrer kontinuitet og effektivitet i arbeidet. 
Klimarådet vurderte ikke videreføringen i lys av mulig regionsammenslåing.  
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Utgangspunktet for samarbeidet da det startet var felles strategigrunnlag for klima- og energiarbeid 
forankret i kommunenes klima- og energiplaner. Forpliktelsene for partene har siden oppstart vært 
et årlig bidrag fra kommunene på kr 20 000 pluss 1,5 kr per innbygger, samt kommunens 
kontaktperson inn i nettverket, klimakontakten. Østfold fylkeskommune har bidratt til Klima Østfold 
med midler tilsvarende det kommunene har bidratt med til sammen, samt stilt kontorfasiliteter og 
administrasjonsstøtte. Fylkesmannen i Østfold har bidratt med kr 50 000 årlig, i tillegg til 
skjønnsmidler til å gjennomføre de årlige handlingsplanene i Klima Østfold.  
 
Samarbeidsmodell 

Klima Østfold har samarbeidet etter samme modell siden oppstart. Noen av funksjonene har 
blitt tilpasset noe underveis men hovedstrukturen den samme. Figuren viser 
samarbeidsmodell som reflekterer dagens arbeidsmåte.  

 

 

· Klimarådet (styringsgruppa) - er øverste organ for Klima Østfold og vedtar årlig 
handlingsplan og budsjett. Klimarådet består av fylkesordfører og ordførere fra de 
deltagende kommunene samt representant for fylkesmannen. Det har ved hvert 
Klimaråd blitt valgt et Arbeidsutvalg (AU) bestående av fire personer fra Klimarådet, 
som kan ta beslutninger på vegne av Klimarådet mellom Klimarådsmøtene. René 
Rafshol, ordfører i Råde, er nåværende leder av Klima Østfold og Klimarådets AU. 

· Klimakontaktene - administrativ gruppe - består av en fast kontaktperson fra 
administrasjonen til hver av partene. Gruppen har ansvaret for det faglige arbeidet i 
nettverket og er pådrivere for at aktuelle aktiviteter i planen følges opp i sin 
kommune. Klimakontaktene er koordinators samhandlingsgruppe og møtes 4-5 ganger 
per år.  

· En ansatt prosjektleder/koordinator organiserer det daglige arbeidet og legger til 
rette for arbeidet i Klimarådet, Arbeidsutvalget, Klimakontaktene, faggrupper og 
prosjekter. Koordinator holder Klimakontaktene og Arbeidsutvalg orientert om 
arbeidet. Østfold fylkeskommune har hatt arbeidsgiveransvar for koordinator. 

· Faggruppene er selvstendige grupper som opprettes i tråd med handlingsplanen – 
eller når det oppstår et ønske blant partene om å jobbe med egne tema. Der det er 
hensiktsmessig organiseres temasamlinger rettet mot fagfolk i kommunene, fremfor 
faggrupper. I tillegg jobbes det med aktiviteter gjennom eksternt finansierte 
prosjekter. Kommunene deltar i de faggruppene og prosjektene som er forenlig med 
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sin vedtatte politikk.  

Medlemmer 
Alle kommuner i Østfold unntatt Aremark er med i Klima Østfold. Aremark gikk ut av samarbeidet 
31.12.1015. Råde kommune var ikke med fra oppstart, men meldte seg inn 30.05.2016. 

Regionreform 
Partene vil først kunne ta ny stilling til hvordan regionreformen påvirker samarbeidsformer og -
arenaer når arbeidet med reformen har kommet lenger. Inntil videre forlenges samarbeidet i Klima 
Østfold for de kommunene som ligger helt eller delvis innenfor dagens Østfold fylke.  

Kommunesammenslåing 
I løpet av foreslåtte avtaleperiode vil Askim, Eidsberg, Hobøl, Spydeberg og Trøgstad slå seg sammen 
til en kommune.  Det foreslås at medlemskap vil gjelde ny kommune med mindre avtalen sies opp, 
forutsatt at de 5 kommunene har videreført deltakelsen i Klima Østfold.Spydeberg og Eidsberg har 
allerede vedtak på å videreføre avtalen. Eidsberg har vedtatt videreføring i 5 år. Spydeberg har 
vedtatt videreføring i 2018 og 2019. Fomannskapet i Hobøl har innstilt på 5 år, og saken blir 
ferdigbehandlet i kommunestyret i slutten av oktober. Askim behandler videreføring av Klima Østfold 
i oktober.  

Avtale 
Samarbeidsformen har utviklet seg noe siden oppstart og Klima Østfold har fått et nytt medlem og 
mistet ett, henholdsvis Råde og Aremark kommuner. I henhold til endringene har Arbeidsutvalget, 
klimakontakter og koordinator utarbeidet en ny avtale. Avtaleteksten er basert på den originale 
teksten. Se ny avtale i vedlegg 1. 

Økonomi 

Klima Østfold har hatt et årlig medlemsfinansiert budsjett på rundt kr 1,6 mill. kr, med 
mindre variasjoner knyttet til deltagelse og innbyggertall. I 2017 søkte Klima Østfold om 
nettverksmidler fra Miljødirektoratets nye Klimasatsordning til drift av kommunale 
klimanettverk, der støtten var på kr 25 000 per kommune, og utløste kr 450 000 til Klima 
Østfold. Det er ventet at denne nettverksstøtten vil gis årlig i en ubestemt tid fremover, men 
det er ikke endelig stadfestet fra Miljødirektoratet.  

Rundt kr 900 000 er bundet opp i koordinatorstillingen, mens resterende midler er blitt brukt 
som egenandel i søknader om tiltak, og som finansiering av blant annet klima- og 
energiregnskap for kommunene, energikalkulator for bolig (Energiportalen) og fra 2016 
dekker også midlene 20 % av stillingen til en kommunikasjonsrådgiver.  

Siden oppstarten har Klima Østfold vært med å utløse over 49 millioner kroner i 
prosjektmidler fra blant annet Interreg, Klimasats, Enova, Skjønnsmidler fra Fylkesmannen 
og Forskningsrådet. Dette er midler som i andre rekke er blitt omsatt til aktiviteter og tiltak i 
kommunene i Østfold, eller i noen tilfeller i større regioner ettersom noen av prosjektene er 
samarbeid i større geografiske regioner enn Østfold, som Follo og Fyrbodal i Sverige, eller 
Oslofjordregionen. Det er ingen grunn til å tro at det vil være færre muligheter for ekstern 
støtte til aktiviteter og tiltak de kommende årene.  
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Den samme medlemsfinansieringen som tidligere foreslås videreført i første omgang. Det 
innebærer et fastbeløp på kr 20 000 per kommuneadministrasjon pluss et tillegg på kr 1,5 
per innbygger. Nytteverdien i et slikt samarbeid vil ikke kun være basert på 
kommunestørrelse, men basert på egen innsats i Klima Østfold. Trøgstad kommunes andel i 
2017 er på ca 28.000 kroner.   Totalbeløpet fra kommunene vil kunne bli om lag kr 800 000 
dersom alle kommuner deltar. Østfold fylkeskommune har Klima Østfold som et prioritert 
område i sin økonomiplan for 2018-2021. 

Kommende kommunesammenslåinger gjør det naturlig å revurdere modellen for 
medlemsavgift i nær fremtid med mål om at det samlede beløpet fra deltakende 
medlemmer opprettholdes. Det bør fortsatt etterstrebes en balanse mellom fastbeløp og 
innbyggerbeløp. Samarbeidsavtalen har siden oppstart hatt en bestemmelse om at 
«Klimarådet har anledning til å foreslå endring av prisgrunnlaget overfor deltakerne». 
Bestemmelsen foreslås videreført i ny avtale. Arbeidsutvalget vil i samarbeid med 
Klimakontaktene og koordinator utarbeide forslag til nye modeller som legges frem for 
behandling av Klimaråd og kommunestyrer i 2018.  

Oppsigelse av avtalen 
Avtalen kan sies opp av partene med ett års varsel per 1. november. 

Klima Østfold rolle   

Klima Østfold har som formål å være et verktøy for kommunene til å få gjennomført klima- 
og energitiltak, men skal ikke overta kommunenes ansvar for å gjennomføre tiltak og nå 
klimamålene. Rollen har vært og vil være: 

· Koordinere klima- og energiarbeid i fylket for å styrke gjennomføringen av kommunenes 
vedtatte politikk 

· Tilrettelegge for samarbeid og deling av erfaring mellom partene 
· Mobilisere økte ressurser til tiltak gjennom søknader til tilskuddsprogrammer nasjonalt 

og internasjonalt 
· Kompetanseheving og informasjonsspredning hos partene og i Østfoldsamfunnet. 
· Kvalitetssikre og følge opp tiltak ut fra potensial for reduksjon av klimagassutslipp  
· Utvikle relevante indikatorer og utarbeide klimaregnskap for kommunene for å måle 

utviklingen over tid 

Gjennom disse funksjonene bidrar nettverket til en styrking av det kommunale klima- og 
energiarbeidet, sammenliknet med om man jobbet hver for seg.  
 

Alle aktiviteter og tiltak i Klima Østfold er basert på vedtak i Klimarådet og utarbeidelse av 
tiltakspakker som tilbys til samtlige deltagende kommuner på samme måte. Man er avhengig 
av at kommuner benytter seg av aktivitetene og tilbudene som utarbeides. Til enkelte tiltak 
kreves egenandel eller at kommunen selv står for investeringer som Klima Østfold 
tilrettelegger for. Det er sjelden alle kommuner deltar på alt, men det er ingen begrensning 
på deltagelse fra kommunene. 

I vedlegg gis eksempler på gjennomførte aktiviteter i regi av Klima Østfold siden oppstarten i 
2012. 
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Videre arbeid i Klima Østfold 

Klima Østfold-samarbeidets første seks år har vært basert på felles temaer og 
problemstillinger identifisert i kommunenes klima- og energiplaner og fylkeskommunens 
fylkesplan og handlingsprogram for klima og energi.  

Videre arbeid i Klima Østfold vil innebære blant annet: 

· Felles prosess for kommunenes rullering av klima og energiplaner, for de kommunene 
som ønsker å delta på dette 

· Som en del av dette: utarbeide indikatorer og revitalisere Klimagassregnskap, 
samt datainnhenting for å bedre Klima Østfold og kommunenes 
styringsverktøy.  

· Utgjøre referansegruppe for fylkesplanens arealdel knyttet til klima 
· Besøk fra sekretariat hos hver kommune og mulighet for nærmere samarbeid med 

kommunenes ledelse 
· Gjennomføring av prosjekter:  

· Uttesting av Fossilfrie maskiner (Klimasatsfinansiert, sammen med fylker 
rundt Oslofjorden og Energigjenvinningsetaten i Oslo) 

· Fossilfri 2030/Hela gröna vägen): Promotering av fossilfrie transportløsninger 
på arrangementer, rekruttere næringsliv (Interreg-finansiert) 

· Elsykkelutlån via bibliotek (Klimasatsfinansiert) 
· Klimasmart landbruk Østfold: Kursing av bønder (Klimasatsfinansiert) 
· Massivtre – merkostnader i prosjektering av konkrete bygg, samt spre 

erfaringer fra disse til alle kommunene (Klimasatsfinansiert) 
· Erfaringsdeling og kompetanseheving om offentlige Anskaffelser av bl.a. 

kjøretøy og maskiner (gjennom Klimasats-søknad)  
· Grønne uker/mobilisering for fossilfrie husholdninger og for fossilfrie Små- og 

mellomstore bedrifter: Kunnskapsbygging om høykvalitets alternativer til fossil 
oppvarming og fossilfri transport 

· Eiendomsgruppe – samlinger og kompetansedeling 
· Klima- og energitiltak i vann og avløp  
· Temasamling(er):  

· Tilrettelegging gjennom ulike planer 
· Klimahensyn og fremme av klimaløsninger gjennom offentlige anskaffelser  

· Kommunikasjonsaktiviteter – innad og utad via Facebook, 
boligkalkulator/Energiportalen, hjemmeside og twitter. 

Planlagt framdrift for videreføring av samarbeidet 

· Kommunene og Østfold fylkeskommune behandler sak om videreføring av Klima Østfold 
høsten 2017. 

· Innkalling til Klimarådsmøte sendes ut senest i desember for møte første kvartal 2018. 
Da vil ny avtale signeres.  
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Som ved forrige forankringsrunde, legges det til grunn at minst 70% av antall kommuner og 
70% av antall innbyggere deltar gjennom kommuner som forplikter seg til samarbeidet. Uten 
en slik forankring vil fylkeskommunen vanskelig kunne forsvare ressursbruken. 

Rådmannens vurdering 

Klima Østfold styrker kommunens gjennomføringsevne og kapasitet på vedtatte 
satsningsområder innen energi og klima, samt for samarbeid og erfaringsdeling på tvers av 
kommunene. Kommunen henter inspirasjon og kunnskap gjennom Klima Østfolds grupper 
for bygg og eiendom, landbruk og klimakontakter. Klima Østfold gjør det mulig for å 
kommunene å hente ut tilskudd til å gjennomføre prosjekter, lage felles innkjøpsordninger 
mm. 

Etter 01.01.2020 må ny kommune ta stilling til deltakelse i Klima Østfold. Siden alle 5 
kommunene er deltakere, slik de har være fram til nå, mener rådmannen det er 
uproblematisk at avtalen løper i 5 år til den blir fornyet eller til den blir sagt opp. 

Rådmannen anbefaler fortsatt deltakelse.  

 

 

 

 

Vedlegg: 

Avtale Klima Østfold 2018-2022 

Eksempler på aktiviteter i Klima Østfold fra oppstart til i dag 

Klimagassutslipp og klimamål i Østfold 

Kommuners medlemskontingent 2017 
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Ordfører foreslo justert rekkefølge i behandling av sakene.  
Justert rekkefølge ble som følger:  
72/17, 76/17, 75/17, 73/17 og 74/17.  
 
 
72/17 : GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA FORRIGE MØTE 
 
Rådmannens innstilling: 
Protokoll fra forrige møte godkjennes. 
 
Kommunestyrets behandling 18.09.2017: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt (21 st.).  


 
Kommunestyrets vedtak 18.09.2017: 
Protokoll fra forrige møte godkjennes. 
 
 
 
 
73/17 : SØKNAD FRA ORDFØRER OLE ANDRE MYHRVOLD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV, VALG 
AV NY REPRESENTANT OG EV. VARAREPRESENTANT TIL FORMANNSKAPET 
 
Rådmannens innstilling: 


1. Ole André Myhrvold innvilges fritak fra alle politiske verv knyttet til Trøgstad kommune fra 
og med 19. september 2017 og ut kommunestyreperioden 2015-2019. 


2. I henhold til kommunelovens § 16 rykker Marit Ness Kjeve opp som kommunestyremedlem 
og Ole Lund Jacobsen rykker opp som første varamedlem for Senterpartiet. 


3. Valg av ny representant og evt. vararepresentant til Formannskapet legges fram uten 
innstilling på kandidater. 


Representant:_______________________________ 


Vararepresentant:____________________________ 


 
Kommunestyrets behandling 18.09.2017: 
Ordfører Ole Andrè Myhrvold fratrer da han erklærer seg inhabil i saken. Marit Ness Kjeve tiltrer i 
hans sted.  


Varaordfører Tor Melvold (Ap) tiltrer som ordfører i saken. Tor Melvold orienterer om at bare nytt 
medlem til Formannskapet skal velges, ikke varamedlem. 


Følgende hadde ordet:  
Tor Melvold (Ap) 
Petter Ole Kirkeby Sp)  
 


1. Ole André Myhrvold innvilges fritak fra alle sine politiske verv knyttet til Trøgstad kommune fra og 
med 19. september og ut kommunestyreperioden 2015-2019.  
 
Rådmannens innstilling ble tatt opp til avstemming og ble enstemmig vedtatt (21 st.). 







3. Valg av ny representant i Formannskapet. 
Petter Ole Kirkeby (Sp) forelso Svend Saxe Frøshaug (Sp) som ny representant i Formannskapet. 


Forslaget ble tatt opp til avstemming og ble enstemmig vedtatt (21st.).  


Rådmannens innstilling ble tatt opp til avstemming med vedtatte endringer. Instillingen ble 
enstemmig vedtatt.  


 
Kommunestyrets vedtak 18.09.2017: 
1. Ole André Myhrvold innvilges fritak fra alle sine politiske verv knyttet til Trøgstad kommune fra og 
med 19. september og ut kommunestyreperioden 2015-2019.  
2. I henhold til kommunelovens §16 rykker Marit Ness Kjeve (Sp) opp som kommunestyremedlem og 
Ole Lund Jacobsen rykker opp som første varamedlem for Senterpartiet.  
3. Svend Saxe Frøshaug (Sp) er ny representant i Formannskapet. 


 


 
74/17 : VALG AV NY ORDFØRER FOR RESTEN AV KOMMUNESTYREPERIODEN 2015-2019 
 
Rådmannens innstilling: 
Som ordfører fra og med 19. september 2017 og for resten av kommunestyreperioden 2015 – 2019 
velges ___________________. 


 


Ny ordfører trer også inn i de verv Ole André Myhrvold har innehatt i kraft av sin ordførerrolle i 
Trøgstad. Dette gjelder følgende verv: (framlegges på kommunestyremøtet)  


 
Kommunestyrets behandling 18.09.2017: 
Følgende hadde ordet:  
Ole André Myhrvold (Sp) 
Petter Ole Kirkeby (Sp) 


Ordfører Ole André Myhrvold orienterer om de verv han har innehatt i kraft av sin ordførerrolle i 
Trøgstad (listen er ikke uttømmende).  


· 1.representant til Kommunenes Sentralforbund (KS) i fylkesmøte.  
· Trøgstads representant med stemmerett i Indre Østfold regionråd.  
· Trøgstads representant med stemmerett i IKS-er og AS-er der kommunen er deleier.  


 
 


Forslag:  
Petter Ole Kirkeby (Sp) foreslår Svend Saxe Frøshaug (Sp) til ny ordfører.  


Kommunestyret foretok en skriftlig votering og forslaget om  Svend Saxe Frøshaug som ny ordfører 
ble enstemmig vedtatt (21 st.)  


 







Kommunestyrets vedtak 18.09.2017: 
Som ordfører fra og med 19. september 2017 og for resten av kommunestyreperioden 2015-2019 
velges Svend Saxe Frøshaug (Sp). Ny ordfører trer også inn i de verv Ole André Myhrvold har innehatt 
i kraft av sin ordførerrolle i Trøgstad.  


 
 
75/17 : BEVILGNING TIL KJØP AV MINIBUSS TIL VIRKSOMHET PLEIE OG OMSORG 
 
Rådmannens innstilling: 
1.Kommunestyret godkjenner kjøp av minibuss for transport av hjemmeboende til og fra dagtilbud i 
pleie og omsorg. 


2. Minibussen finansieres med kr 596.000,- fra følgende disposisjonsfond: 


· kr 23.000 fra fond kjøp av varebil tekniske hjelpemidler 
· kr   109.000 fra fond kjøp av bil BODAF 
· kr 464.000,- fra reservefondet 


 
Kommunestyrets behandling 18.09.2017: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt (21 st.).  


 
Kommunestyrets vedtak 18.09.2017: 
1.Kommunestyret godkjenner kjøp av minibuss for transport av hjemmeboende til og fra dagtilbud i 
pleie og omsorg. 


2. Minibussen finansieres med kr 596.000,- fra følgende disposisjonsfond: 


· kr 23.000 fra fond kjøp av varebil tekniske hjelpemidler 
· kr   109.000 fra fond kjøp av bil BODAF 
· kr 464.000,- fra reservefondet 


 
 
76/17 : REFERATSAKER 
 
Rådmannens innstilling: 
Referatsakene tas til orientering. 
 
Kommunestyrets behandling 18.09.2017: 
Rådmann Betty Hvalsengen orienterte om behov for ekstraordinært vedlikehold av Trøgstadheimen. 
Kommunestyret bifalt enstemmig (21 st.) bruk av inntil kr. 500 00;- fra reservefondet for ekstra 
vedlikehold av 10 beboerrom og ett ansattrom på Trøgstadheimen. Administrasjonen vil komme 
tilbake med saken ved neste kommunestyre i oktober for endelig vedtak.   
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1. Innledning 
Tertialrapporten gjengir i kap. 2 status for kommunens finansportefølje, gjeldsforvaltning og midler til 


driftsformål. I kap. 3 følger rådmannens vurdering av den samlede økonomiske situasjon pr. 31.08.17, mens 


virksomhetsledere og rådmannens stab i kap. 4 beskriver utviklingstrekk for egen virksomhet, økonomisk status 
pr. 31.08.17 og eventuelle tiltak som er iverksatt i forhold til økonomiske avvik. Avvikene i forhold til budsjett er 


i hovedsak oppgitt i henhold til norm for gjennomsnittlig forbruk pr. 31.08.17. 
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2. Finansforvaltning 
 


Kommunens reglement for finansforvaltning ble sist vedtatt i juni 2016 (k-sak 52/16). Fra 01.01.17 er det 
vedtatt endringer i forskrift om kommuners og fylkeskommuners finansforvaltning. Hensikten med endringene 


er å tydeliggjøre hvilken risiko og hvilket ansvar som følger dersom kommunestyrene tar opp kortsiktige lån. 
Endringene innebærer følgende: 


 


 I bestemmelsen som sier at kommunens finansreglement skal sette rammer som hindrer kommunen i å 


ta vesentlig finansiell risiko, er det spesifisert at dette også omfatter kommunens refinansieringsrisiko 
ved opptak av lån. 


 I bestemmelsen som stiller krav til rutiner for vurdering og håndtering av finansiell risiko, er det 


spesifisert at dette også vil omfatte refinansieringsrisiko ved opptak av lån. 
 For å synliggjøre refinansieringsrisikoen for lokalpolitikerne, skal det i rapportene fra administrasjonen 


til kommunestyret opplyses om lån som forfaller og som må refinansieres innen tolv måneder. 


 Begrepet finans- og gjeldsforvaltning benyttes gjennomgående, ikke bare finansforvaltning. 


 
I henhold til finansreglementet skal rådmannen i forbindelse med tertialrapportering gi kommunestyret rapport 


om status for finansporteføljens utvikling og risikoeksponering. 


 
En andel av midlene fra Utviklingsfondet er plassert i bank (ca. 7,9 mill. kroner), mens hoveddelen av 


utviklingsfondet er plassert i pengemarkedsfond og obligasjonsfond hos Alfred Berg Kapitalforvaltning AS. 
Forvalter gir i sin månedlige rapport følgende oppsummering av resultatet pr. 31.08.17 (beløp i hele 1.000 kr): 


Fond 
Markedsverdi 


31.12.16 
Markedsverdi 


30.04.17 
Markedsverdi 


31.08.17 
Kontant 
inn/ut 


Resultat 
pr. 31.08.17 


Tidsvektet 
avkastning i % 


31.12.16-31.08.17 


Alfred Berg Pengemarked 9.898 9.966 10.015 0 117 1,19 


Alfred Berg Kort Obligasjon 23.142 23.383 23.586 0 444 1,92 


SUM 33.040 33.349 33.601 0 561 1,70 


 


Til sammenligning var resultat for samme periode i 2016 på kr 737.000. Årets budsjett er på kr 600.000. 
 


I tabellen nedenfor sammenholdes beholdningen pr. 31.12.16, 30.04.17 og 31.08.17 med finansreglementets 


rammer for forvaltning av utviklingsfondet. Midlene som er plassert i bank er tatt med i beregningen, men det 
er ikke lagt til renter på beløpet. 


 


Beholdning pr.  
Bankinnskudd / 
pengemarked 


Obligasjonsfond 


31.12.16 43 % 57 % 


30.04.17 43 % 57 % 


31.08.17 43 % 57 % 


Finansreglementet   


Normal posisjon 50 % 50 % 


Min. % 0 % 0 % 


Maks. % 100 % 90 % 


 


Kommunen har mange av sine lån knyttet til 3 måneders NIBOR rente tillagt en margin. Pr. august 2017 er 3 
måneders NIBOR (månedsgjennomsnitt av nominell rente) på 0,8 %, mot 1,16 % i desember 2016. Når det 


gjelder løpetid for lånene vises det til note 18 i det avlagte regnskapet for 2016. Det ble i juli inngått avtale med 
KLP-banken om innlån av ca. 190 mill. kr knyttet til årets vedtatte investeringer. Foreløpig er 120,7 mill. kr 


utbetalt, mens lån knyttet til bygging av omsorgsboliger skal utbetales i november. Tabellen nedenfor viser 


status for kommunens lån inkl. den del av årets innlån som er utbetalt (beløp i hele 1.000 kr). 


 
 


31.12.16 30.04.17 31.08.17 
Rentevilkår pr. august 2017 


Flytende Fast 


Husbanken – startlån 25.378 24.768 24.332 1,6 %  


Husbanken – øvrige lån 8.868 8.448 7.935 1,6 % 2,1 – 3,1 % 


Kommunalbanken 241.853 238.749 235.356 1,4 - 1,6 % 1,8 – 2,7 % 


KLP - Kommunekreditt 9.472 9.310 129.937 1,5 %  


SUM 285.571 281.275 397.560   
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Trøgstad kommune har de siste årene gjennomført store investeringer, og med økt lånegjeld blir behovet for 
rentesikring større. Etter årets innlån har ca. 29 % av låneporteføljen ekskl. startlån fast rente.  Dette er lavere 


enn ved utgangen av 2016 og litt lavere enn finansreglementet tilsier.  Det vil løpende bli vurdert om 
kommunen skal binde rente på en større andel av sine lån. 


 


Kommunen har tre små Husbanklån hvor fastrenteavtalen opphørte 01.07.17 Lånene vil være nedbetalt i løpet 
av 2017 eller 2018, og lånene er overført til flytende rente. Kommunen har et fastrentelån i Kommunalbanken 


med utløpsdato 04.07.17. For dette lånet er det valgt ny rentebinding for 3 år med en fastrente på 1,8 %. 
Kommunen har ingen kortsiktige lån som forfaller og må refinansieres de neste 12 måneder. Det er ikke 


gjennomført konvertering av eldre lån. 


 
Status for kommunens bankbeholdning (beløp i hele 1.000 kr). Summene er inkl. 7,9 mill. kroner knyttet til uttak av 


aksjefond i Alfred Berg Kapitalforvaltning AS og årets nye låneopptak. 
 


 31.12.16 30.04.17 31.08.17 Rentevilkår pr. august 2017 


Trøgstad Sparebank 181.124 131.986 156.522 1,8 % 


 
Kommunen har inngått en hovedbankavtale med Trøgstad Sparebank. Avtalen gjelder for perioden 09.09.14 til 


08.09.17 med opsjon på forlengelse i ytterligere 1 år. Det er valgt å benytte opsjonsretten. Dvs. at 
hovedbankavtalen er forlenget fram til 08.09.18. 
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3. Kommunens generelle økonomiske situasjon 
 


 
 


 
Kommentarer til driftsregnskapet: 


 
10 – Lønn og sosiale utgifter 


Lønnsutgiftene ligger samlet sett ca. 5 mill. kr over gjennomsnittlig forbruk. Det har påløpt merutgifter til 
vikarer, ekstrahjelp/engasjementer og overtid. Vikarutgiftene dekkes delvis opp av syke- og 


fødselspengerefusjoner. I tillegg dekkes noe ekstra lønnsutgifter av refusjon fra andre kommuner og 


fylkeskommunen.  
 


11-12 – Kjøp av varer og tjenester som inngår i kommunens egenproduksjon 
Kommunens utgifter til kjøp av varer og tjenester ligger samlet sett ca. 4,9 mill. kr over gjennomsnittlig forbruk. 


Merforbruket gjelder bl.a. medisiner og medisinsk forbruksmateriell, annonser, forsikringer, 


avgifter/gebyrer/lisenser, inventar og utstyr, vedlikehold bygg og anlegg og materialer til vedlikehold, 
serviceavtaler og konsulentbistand. Enkelte merutgifter skyldes at innkjøp skjer periodisk og at enkelte avtaler 


betales på forskudd. Innenfor vedlikehold vil mye av merutgiftene bli dekket gjennom bruk av ekstraordinære 
vedlikeholdsmidler. 


 
13 – Kjøp av tjenester som erstatter kommunal tjenesteproduksjon  


Kjøp av tjenester har et merforbruk som delvis skyldes interkommunale samarbeidstiltak som er betalt for hele 


året. Samtidig er det utgifter som ikke er betalt. Behovet for leie av sykehjemsplasser er redusert. Kommunen 
leide i begynnelsen av året seks plasser. Pr. 31.08.17 leier kommunen 2 plasser.  Disse er sagt opp pr. 


01.12.2017. Trøgstad kommune har mottatt kr 325.000 i refusjon fra Delta voksenopplæring for årene 2015 og 
2016. Trøgstad kommune har mottatt en tilleggsfaktura fra Helsehuset på kr 1.052.738, som gjelder dekning av 


tidligere års underskudd og revidering av budsjett 2017. Styret i Indre Østfold Krisesenter IKS har innstilt på at 


ca. kr 938.000 av selskapets underskudd for 2016 skal dekkes gjennom en ekstra overføring fra 
eierkommunene. Trøgstad kommunes andel av dette vil utgjøre ca. kr 90.000.  


 
  


8 periode 2017 Regnskap Rev.budsjett Forbruks- Anbef.


Virksomhet hittil i år 2017 prosent forbr. % % KR


1.----- Trøgstad kommune -10 943 0 2 737


DR - Driftsresultat -9 315 -17 644 52,79 % -10 654


FR - Finansresultat -1 628 17 644 -9,23 % 13 391


DI - Driftsinntekter 266 848 399 080 66,87 % 781


DU - Driftsutgifter 257 533 381 436 67,52 % -11 436


FI - Finansinntekter 31 797 42 359 75,07 % 3 556


FU - Finansutgifter 30 169 60 003 50,28 % 9 835


10 - Lønn og sosiale utgifter 169 375             258 864      65,43 % 63,50 % -1,93 % -4 996


11- Kjøp varer/tj. - egenprod. 22 437               31 102        72,14 % 66,67 % -5,47 % -1 701


12- Kjøp varer/tj. - egenprod. 15 679               18 615        84,23 % 66,67 % -17,56 % -3 268


13 - Kjøp av tjenester 38 183               52 610        72,58 % 66,67 % -5,91 % -3 108


14 - Of.utg./tilleggsbev. 11 859               20 245        58,58 % 66,67 % 8,09 % 1 638


15 - Finansutgifter 30 169               60 003        50,28 % 66,67 % 16,39 % 9 835


16 - Salgsinntekter 31 252               51 189        61,05 % 66,67 % -5,62 % -2 876


17 - Refusjoner 28 689               37 258        77,00 % 66,67 % 10,33 % 3 849


18 - Overføringsinntekter 206 907             310 633      66,61 % 66,67 % -0,06 % -192


19 - Finansinntekter 31 797               42 359        75,07 % 66,67 % 8,40 % 3 556


Regnskap 


AVVIK
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14 – Overføringsutgifter/tilleggsbevilgninger 


Som følge av merforbruket til kjøp av varer og tjenester har det påløpt ekstra utgifter til momskompensasjon. 
Momskompesasjonsutgiften har sin motpost under 17 Refusjoner og den er et nullsumspill i driften. Kommunen 


har betalt kr 101.502 i oppstartkapital til barnevernets fellestjeneste. Utgiftene til bidrag livsopphold ligger etter 
8 måneder ca. kr 268.000 under periodisert budsjett. Kommunen har utbetalt kr 547.000 i spillemidler til 


Trøgstad Go-kart bane. 


 
Midler avsatt til dekning av årets lønnsoppgjør utgjør kr 5.200.000 og foreløpig er det benyttet kr 2.516.000 til 


dekning av sentralt lønnsoppgjør. Fortsatt gjenstår lokale forhandlinger og kompensasjon for videreutdanning 
lærere pr. 01.08.17. 


 


15 – Finansutgifter 
Finansutgifter har et betydelig positivt avvik som i hovedsak skyldes at avskrivninger ikke er bokført. Det er lave 


rente- og avdragsutgifter, som følge av at årets innlån ikke får helårseffekt. De lave renteutgiftene er påvirket 
av at påløpte renter pr. 31.12.16 forskriftsmessig er tilbakeført i 2017-regnskapet. Resultatet må også ses i 


sammenheng med at budsjettert avsetning til fond og overføring til investeringsregnskapet i liten grad er 
bokført.  


 


16 – Salgsinntekter 
Salgsinntektene har et etterslep som i hovedsak skyldes at kun 50 % av kommunale avgifter er utfakturert. I 


tillegg er det etterslep på salgsinntekter som faktureres etterskuddsvis. Tomme boliger påfører noe tap av 
husleieinntekter. Inntekten fra foreldrebetaling i barnehage påvirkes av ordningen med redusert 


foreldrebetaling for familier med lav inntekt og gratis kjernetid i barnehage.  


 
17 – Refusjoner 


Refusjoner ligger ca. 3,8 mill. kr over gjennomsnittlig budsjett. De største merinntektene er å finne innenfor 
sykelønnsrefusjon/fødselspengerefusjon og momskompensasjon. Tilskudd til ressurskrevende brukere utbetales 


etterskuddsvis. Kommunen har i 2017 mottatt kr 650’ mer enn inntektsført i 2016. Kommunen har fått utbetalt 
kr 300’ fra Mortenstua (andel av overskudd 2016). Kompensasjonstilskudd fra Husbanken til omsorgsboliger og 


sykehjemsplasser utbetales i desember. 


 
18 – Overføringsinntekter 


Trøgstad kommune har etter 8 måneder en skatteinngang 82,9 % av landsgjennomsnittet, mot 81,9 på samme 
tid i fjor. Summen av skatt og netto inntektsutjevning ligger på 94,4 %, noe som samsvarer med 31.08.16. 


Skatteinntektene er 3,7 mill kr. (4,8 %) høyere enn på samme tid i fjor, og har et positivt avvik på ca. 4,2 mill. 


kr når det sammenlignes med gjennomsnittlig skatteinngang de to siste årene. Samtidig ligger 
inntektsutjevningen 2,2 mill. kr under budsjett etter 8 måneder. KS peker på at skatteinngangen for 2017 


fortsatt ligger godt over årsanslaget. Etter vedtak om at Trøgstad skal inngå i ny kommune fra 2020 er 
rammetilskuddet økt med nærmere 3,9 mill. kr. I tillegg kommer kr 372.000 i regionsentertilskudd. 


 


I kommunestyrevedtak i juni 2017 ble eiendomsskatten for 2017 satt ned fra 4 ‰ til 2‰. Eiendomsskatten for 
2017 er i sin helhet innkrevd i 1. termin, men fortsatt gjenstår oppgjør for eiendommer som har hatt eierskifte i 


1. halvår 2017.  
 


Rentekompensasjon for skolebygg blir utbetalt fra Husbanken mot slutten av året, mens investeringstilskudd 
L97 (grunnskolereformen) allerede er utbetalt. Kommunen mottok etter at regnskap 2016 var avsluttet ca. 1 


mill. kr i integreringstilskudd for nye flyktninger bosatt i desember 2016, og har mottatt et ekstratilskudd på kr 


200.000 for bosetting av flyktninger utover IMDi’s anmodning for 2016.  
 


19 – Finansinntekter 
Hovedårsaken til lave finansinntekter er at motposten til avskrivninger foreløpig ikke er bokført, og at det i liten 


grad er ført bruk av fond. Budsjettert gevinst fra midler plassert i Alfred Berg Kapitalforvaltning AS ligger noe 


foran periodisert budsjett, men er ikke bokført. Kommunen har mottatt ca. 1,46 mill. kr i utbytte fra Trøgstad 
Elverk, noe som er ca. kr 300.000 høyere enn budsjettert. Renteinntekter fra kommunens bankinnskudd utgjør 


1,9 mill. kr pr. 31.08.17 og ligger kr 566.000 over gjennomsnittlig budsjett. 
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Kommentarer til investeringsregnskapet: 


 
Arbeidene med overføringsledning for rensing av kloakk i Eidsberg nærmer seg ferdigstillelse. Omlegging av 


avløpsstrøm på Skjønhaug er i gang, og anleggsarbeidene for pilotprosjekt trykkavløp videreføres i november. 
Utvidelse av Sandstangen vannverk nærmer seg ferdigstillelse, men prosjektet blir ikke fullført før Eidsberg 


kommune har framført sin vannledning.  


 
Prosjekt 7217 omlegging av avløpsstrøm vil få en overskridelse på ca. 6 mill. kr, bl.a. som en følge av spunting. 


Kommunen har ca. 10 mill. kr i ubrukte VA-lånemidler fra 2016 som kan benyttes til finansiering.  
 


Rehabilitering av Trøgstad ungdomsskole og ny hallflate er ferdigstilt. Det skal etableres ny varmesentral som 


gir bergvarme i disse byggene i løpet av høsten. Ny Skjønhaug skole er tatt i bruk fra skolestart i august 2017.  
Arbeidene med boliger for personer med behov for heldøgns omsorgstjenester og personalbase, dagsenter og 


hjemmebaserte tjenester samt ny barnehage i Båstad er i gang. Anbud for brannsikringstiltak ved 
Trøgstadheimen bo- og servicesenter er under arbeid og forventes kunngjort i oktober.  


 
Det er utarbeidet nytt forslag til planprogram for bygging av gang- og sykkelvei langs rv22 nord for Skjønhaug. 


Planprogrammet har vært på høring og videre arbeid er igangsatt. 


 
Konklusjon: 


 
Etter 8 måneders drift er periodisert resultat negativt for flere av kommunens virksomheter.  Årsakene er 


eksempelvis etterslep på inntekter, at kjøp av varer og tjenester gjelder hele året eller at bruk av bundet 


driftsfond vil gjøre at man oppnår balanse ved årets slutt.  
 


To virksomheter meddeler et merforbruk og avgir følgende prognose for året: 
 Virksomhet pleie og omsorg  Prognose pr. 31.12. - 4,7 mill. kr 


 Tekniske tjenester  Prognose pr. 31.12. - 0,6 mill. kr 


I tillegg kommer inntektssvikten på 6 mill. kr som en følge av at eiendomsskatten ble satt ned til 2‰. 


 
Varslede merutgifter vil kunne dekkes av økt rammtilskudd og skatteinngang, ekstra renteinntekter, ekstra 


integreringstilskudd, ubrukte midler fra årets lønnsoppgjør og reduserte rente- og avdragsutgifter. 


 
I betraktningene inngår at  


 merutgifter til kjøp av sykehjemsplasser blir dekket av fondsmidler 


 merutgifter Åssiden 2 dekkes av flyktningefondet 


 premieavviksfondet dekker opp for ekstrautgifter til pensjon 
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4. Måloppnåelse for den enkelte virksomhet 
Dette kapitlet inneholder utdrag av virksomhetsledernes tertialrapporter. Det er lagt til grunn en felles struktur 


uten at det er lagt vekt på å samordne språkdrakt, fremstilling og innhold. Dette for at den enkelte leder med 
egne ord skal beskrive utviklingen innenfor egen virksomhet. 


 
Personalkontoret utarbeider kvartalsvise sykefraværsrapporter til NAV og arbeidsmiljøutvalget. For å være 


rasjonelle er det valgt å benytte tall fra disse rapportene i tertialrapporten. Samlet sykefravær for Trøgstad 


kommune er på 7,0 % etter 6 måneder, mot 8,5 % på samme tid i fjor. Av dette utgjør egenmeldt sykefravær 
0,9 %, mot 1,2 % pr. 30.06.16. Det er fortsatt store variasjoner mellom virksomhetene. Lavest sykefravær har 


Administrasjon og økonomi, Skjønhaug skole/sfo og NAV, mens virksomhetene Bo- og dagtilbud for 
funksjonshemmede, Skjønhaug barnehage og Teknikk og næring har høyest sykefravær 1. halvår 2017.  


 
 


 


4.1 Bo- og dagtilbud for funksjonshemmede – virksomhetsleder Berit A. Enger 
 
Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
 Vi har 62 % i stillingsbank som brukes til å dekke noe av vikarbehovet. Det foreligger krav om økt stilling 


etter 4-årsregel som ikke er ferdigbehandlet. Dette utgjør ca. 20 % stilling. 


 På grunn av endringer i antall tjenestemottakere og reduksjon i tjenestebehov, vurderes det om 


bemanningen kan reduseres. Noe av vikarbehovet dekkes av fast ansatt personell, og vi begrenser innleie 
av ekstravakter. 


 Begge de ledige leilighetene er nå helrenovert og utleid, den siste fra 1. september. Tap av 


husleieinntekter for 2017 tilsvarer 10 månedsleier. 


 Når det gjelder utvikling av nye boliger er virksomheten engasjert i prosjektgruppe og arbeidsgrupper. 


 I prosjekt «Hverdagen ordner vi sammen» deltar ansatte i prosjekt- og arbeidsgrupper. 


 Vi har jobbet med å bedre rutinene for dokumentasjon. 


 Det er gjennomført interkommunalt kurs for støttekontakter. Positive tilbakemeldinger fra kursdeltakerne, 


og det planlegges videre temakvelder for samme målgruppe. 
 Det er foreløpig usikkert hvordan en skal lønne private avlastere etter ny forskrift. Det vil uansett bli en 


større kostnad enn tidligere. 


 Virksomheten samarbeider med andre virksomheter i enkelte saker, og har igangsatt tiltak som medfører 


uforutsette driftsutgifter. Dette medfører blant annet stort press på stillingen konsulent for 
funksjonshemmede. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
 Kvalitetssikring og brukersikkerhet: Tiltaksplaner i Gerica er virksomme for alle brukere. 


 Stor aktivitet i prosjekt- og arbeidsgrupper i forbindelse med bygging av nye boliger i Skoleenga og 


Skoleveien. 


 Kartlegging og planlegging av tjenestetilbud til fremtidige brukere: Gjøres fortløpende når det er aktuelt. 


 Fortsetter arbeidet med myndiggjøring av medarbeiderne, kommunikasjon og samarbeid. 


 Prosjektet «Hverdagen ordner vi sammen» fortsetter. Det gjelder utvikling av framtidig dagaktivitetstilbud i 


samarbeid med flere virksomheter. 
 Mulighet for å organisere støttekontakttjenesten i grupper vurderes i de tilfellene det kan være aktuelt. 


 Deltakelse i læringsnettverket «Pasientsikkerhetsprogrammet»: Ledergruppa har gjennomført 


læringsnettverk «Ledelse av pasient- og brukersikkerhet i kommunal helse- og omsorgstjeneste» i regi av 


fylkeskommunen. 
 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 9,8 %, hvorav 1,0 % er egenmeldt. 


 Jobbnærvær er tema på personalmøter. 


 Har jevnlig kontakt med den sykemeldte, og tilrettelegger slik at de kan være tilstede helt eller delvis.  


 Fokus på at ansatte bør benytte egenmelding fremfor sykemelding der det er mulig. Vi tror dette gjør at 


ansatte kommer raskere tilbake i jobb. (Myndiggjøring av medarbeidere). 


 IA-møter og personalkontoret brukes aktivt i tilfeller der det er hensiktsmessig. 
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Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr 2.215’ 
Regnskapet er i balanse, selv om tabellen viser et negativt avvik. Med beregning av stipulerte inntekter fra 


staten, forskuddsbetalt tilskudd for plasser ved INNOVI og fast andel for deltakelse i IKS viser regnskapet å 
være i balanse. 


 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Tilrettelegging av arbeidsoppgaver for ansatte som har redusert arbeidsevne. Det vurderes ved hvert fravær om 


det er forsvarlig å la være å leie inn vikar. Overtallig personell flyttes til avdelinger som har behov for vikar. 
 


 


4.2 Båstad barnehage – virksomhetsleder Anne H. Skofsrud 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
24. april kom ny rammeplan for barnehagens innhold og oppgaver, gjeldende fra 1.august 2017. Etter 


prosessen med gjennomgang før ferien, er årsplan 2017-2018 tuftet på ny rammeplan. Dette barnehageåret 


økes personalets kompetanse i ny rammeplan ved at vi følger utdanningsdirektoratets  støttemateriell med bl. 
refleksjonspørsmål. 


 
Alle pedagogiske ledere har nå etterutdanning i pedagogisk ledelse, arrangert av Innertier´n. En pedagogisk 


leder har tatt etterutdanning IKT barnehage.  «Østfoldbarnehagen – der barn trives, leker og lærer» - 


kursrekke for barnehagemyndighet, barnehageeier og styrere har ført til at Nettverk Barnehage diskuterer hva 
kvalitet betyr hos oss i Trøgstad.  


 
Barn, areal og voksentetthet/ førskolelærertetthet; Barnehageloven følges. Vi oppfyller pedagognormen, alle 


med stillinger som krever barnehagelærerutdanning har denne utdanningen. Leke- og oppholdsarealet er 
romslig, både ute og inne.  


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
Det har blitt lagt vekt på å skape en god prosess for brukere og ansatte fram til ny Båstad barnehage, noe som 


har ført til utallige møter i forskjellige fora. Vi har opplevd at innspillene våre har blitt hørt og tatt hensyn til i 
det videre arbeidet. I skrivende stund har bygget reist seg, og taket monteres. Skoleelevene og SFO-barn har 


liten uteplass i byggetiden, og de er velkomne til lek i barnehagen med følge av en ansatt.  


 
I skogen har vi i mange år hatt ei grillhytte, «Blåbærlia», som har vært populært turmål for barnehagen – og 


skolen og nærmiljøet. Natt til 20. mai brant grillhytta ned, og nå holder vi på med en prosess som skal ende 
opp i ei ny grillhytte.  


 


Visjonen vår er «Stort å være liten i Båstad barnehage», og vi har i mange år jobbet med fysisk aktivitet, 
friluftsliv og kosthold. De to siste barnehageårene har vi i tillegg hatt fokus på vennskap blant barn og faglig 


utvikling vedr. forebyggende arbeid mot mobbing. Vi ønsket å samle erfaringene og viderutvikle oss. Derfor 
arbeider vi for å bli godkjent helsefremmende barnehage, og akkurat nå opparbeider vi kontakt og samarbeid 


med frivillige organisasjoner i Båstad.  
 


Stadig flere yngre barn i barnehagen medfører behov for nye tilvenningsrutiner: Alle nye foreldre blir innkalt til 


foreldremøte i mai der kommunelege, helsesøster og kommunefysioterapeut er invitert. Videre får alle nye barn 
og foreldre tilbud om 6 hele dagers tilvenningstid. Da er foreldre til stede hele dagen, og barnet og foreldre har 


sin kontaktperson på avdelingen. Denne tilvenningen gjør at kontaktpersonen og barnet kan bli kjent på en 
bedre måte enn tidligere. Vi har hatt så gode erfaringer med dette at vi vil vurdere å tilby barn og foreldre å 


besøke barnehagen den siste måneden av permisjonstiden. 


 
Skandinavisk forskning viser at jevnlig lesing og samtaler rundt bøker har stor verdi for barns språkutvikling. I 


Båstad barnehage arbeider vi for at språkstimulering og leseaktiviteter skal bli en del av hverdagen. Derfor er 
personalet godt i gang med Språkløyper, som er digitale kompetansepakker fra Lesesenteret ved Universitetet i 


Stavanger. Nå er fokuset på kompetansepakken «Språk og leseaktiviteter» der det presenteres leseaktiviteter 
for alle barnehagebarna. 
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Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 5,2 %, hvorav 0,7 % er egenmeldt. 
Tar hensyn til at vi er 24-timersmennesker. God hygiene viktig; håndvask og host i armhule.  Hverdagsmoro – 


gull verd! Framsnakking gir positivitet. Aktivt IA-arbeid og tiltak i den forbindelse har medvirket til mer nærvær. 
 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: + Kr 629’ 
Barnehagen har ekstra kostnad til spesialpedagog pga. økt antall barn med nedsatt funksjonsevne. Merutgiften 


vil dekkes innenfor budsjettrammen for 2017.  
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
For å holde budsjettramma kreves kontinuerlig oppfølging og fortsatt nøktern drift. 
 


 


4.3 Båstad skole og SFO – virksomhetsleder Ragnar Buer 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
Skolen har gjennom de senere årene sett nytten av å ha to kontaktlærere i så mange klasser som mulig, og 


inneværende skoleår har vi det på 4 av 7 trinn. Fordelene med dette er at vi bedre ser hver elev, både med 
tanke på det faglige og det sosiale. Det er lettere å hjelpe alle og man kan ta tak i mer fordi man er to. I tillegg 


har skolen tradisjon for å finne gode vikarløsninger ved korttidsfravær, slik at tilbudet til elevene blir tilsvarende 
like godt, samt at det er mindre «slitasje» på personalet. 


 
Skolen ser at vi i økende grad har behov for muligheter for å dele klasser/grupper, og derfor også har behov for 


flere rom. Dette er noe vi ikke har altfor store muligheter til pr. i dag. Flere av de ekstra rommene vi har er 


relativt små og upraktiske, selv om vi prøver å bruke dem etter beste evne. 
 


Vi merker at vi bor ved en byggeplass, men samarbeidet med utbyggerne fungerer fint. Det er nok SFO som 
har merket mest til starten på byggingen av barnehagen. Oppstarten var i forbindelse med avslutningen av 


SFO-året, samt at det var begrenset plass da nye SFO-startere kom i august. I denne perioden ble det tidvis 


mye støy og støv ute, men dette ble løst noen dager ved å stikke til skogs. 
 


For øvrig har SFO i løpet av sommeravviklingen gjennomført overnatting i gymsalen, samt en tur til badeland i 
Skarnes. I ferien har de også en samkjørt dag med de andre SFO-ene i Trøgstad. 


I avslutningen av et SFO-år skal alt av leker og inventar vaskes og ryddes bort for så å stå klart til 1. august. 


Hyller og skuffer skal være merket med nye navn og alt av lister må ligge klart når vi avslutter i juni. 
SFO er godt i gang med 68 barn i nytt SFO-år. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
Ved oppstart av nytt skoleår er det naturlig at vi justerer litt på satsingsområdene og gir dem en ny retning/nytt 


innhold. Men i all hovedsak bygger det videre på det vi jobbet med forrige skoleår. 
 


Arbeid med sosial kompetanse – Dette er et arbeid som aldri stopper, og som det er viktig med kontinuerlig 
fokus på. Som nevnt tidligere erfarer vi at vi arbeider mer og mer med oppgaver knyttet til oppdrageransvaret. 


Dette mener vi ikke er skolens primæroppgave, men noe som tar tid fra vår undervisning. I tillegg ser vi at vi 
både har stort behov for og nytte av å ha helsesøster på skolen. Det at det blir to dager dette skoleåret er fint. 


Behovet er nok større enn det også. 


 
Fokus på lesing som grunnleggende ferdighet i alle fag – Skolens fokus på Språkløyper som 


arbeidsverktøy/satsingsområde forrige skoleår har vært positivt. Vi fortsetter videre med det dette skoleåret, 
men nå med fokus på skriving. I tillegg jobber vi med å implementere leseplanen som er utarbeidet for 


Trøgstadskolene. 


 
Satsing på arbeid med digitale ferdigheter – skolen opplever en frustrasjon over at overgangsprosessen 


fra IØD til IKOMM har dratt ut i tid, og at det at Office365-lisensene ikke er klare enda er svært uheldig. Vi 
håper nå at dette skal være i orden over høstferien slik det er blitt lovet. 
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Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 8,8 %, hvorav 0,7 % er egenmeldt. 
Vi har en arbeidsplass hvor folk uttrykker at man trives. Vi registrerer en nedgang i sykefraværet sammenlignet  


med i fjor. Spesielt har det egenmeldte fraværet en fin utvikling. Selv om den totale utviklingen er positiv, er vi 
fortsatt noe bak målsetningen. Likevel er mesteparten av skolens sykefravær forklarbart, og skyldes i stor grad 


forhold/årsaker som ikke er knyttet til arbeidsplassen, men hvor vi i samarbeid med sykmeldte ser på hvordan 


vi kan tilrettelegge best mulig. 
 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk:  - Kr 474’ 


Vi har som vanlig et kalkulert avvik på lønn som i hovedsak skyldes gjesteelever og studenter, i tillegg til noe 


sykelønn. Dette justeres med refusjoner. Slik det ser ut pr. i dag så er vi i rute for å gå i balanse ved årets slutt. 
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Ingen tiltak for øyeblikket, da avviket er som forventet. 


 


 


4.4 Havnås oppvekstsenter – virksomhetsleder Bjørn Brustugun 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
Vi har et antall enkeltvedtak i forbindelse med behov for spesialundervisning. Vi gjennomfører disse tiltakene i 
henhold til vedtak når det gjelder timer til pedagog og assistenter. Vi har flere elever til utredning og ser at 


dette behovet vil fortsette å være tilstede framover. Vi gjennomfører denne undervisningen i liten grad 1:1, noe 
i mindre grupper og noe inne i egen klasse.  


 


Vi har hatt en kraftig økning i antall gjesteelever de siste årene. Dette er både i form av elever i fosterhjem og i 
beredskapshjem. Vi opplever noen utfordringer med å skaffe kvalifisert mannskap, spesielt når disse behovene 


oppstår midt i skoleåret. Vi prøver å være fleksible og forsøker å omrokkere på de midlene vi har tilgjengelig.  
 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
 Vi skal jobbe videre med å opprettholde og videreutvikle gode resultater.  


 Vi har språkløyper som satsingsområde.  


 Vi har et godt samarbeid med den kommunale ressurspersonen innen lesestrategier.  


 Vi har hatt gode resultater over noe tid utsjekket blant annet via nasjonale prøver og 


kartleggingsprøver. Vi må likevel være edruelige i forhold til at vi har små utvalg, noe som kan slå 
begge veier resultatmessig. Vi bruker tid på å lese tendenser, og å dele erfaringer med hverandre om 


hvordan vi jobber også på tvers av trinn.  
 Vi har «smartboard» montert i alle klasserom. Vi har en godt oppdatert pc park for både tilsatte og 


elever. Vi ser fram til utbygging av linjekapasiteten inn til oppvekstsenteret. Vi opplever i dag hyppige 


brudd, stor treghet og mye frustrasjoner i forbindelse med bruken av program, tjenester og 


kommunikasjon via internett. Vi er lovet en betydelig bedring (fiber) og dette ser vi fram til med stor 
forventning.   


 
Vi viderefører prosjektet vi startet høsten 2016 med en utvidet form for FYSAK (fysisk aktivitet). For 


mellomtrinnet sin del vil dette si joggetur mandag – onsdag – fredag: ferdig skiftet kl 8, tyve minutter effektiv 
jogging, 10 min dusjing/skifting fram til 8.30. Vi har målt til dels stor framgang på elevenes helse (kondisjon), 


og mener å ha dekning for å si at de er mere opplagte i løpet av skoledagen.  


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 4,8 %, hvorav 1,0 % er egenmeldt. 
Vi har tett oppfølging av fravær. Dette har vært mest aktuelt i barnehagen. Dette gjør vi gjennom pålagte 


oppfølgingstiltak, men vi gjør det også ved samtaler avtalt lokalt på arbeidsplassen mellom nærmeste leder og 


arbeidstaker, evt også sammen med virksomhetsleder ved behov. 
 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr 302’ 
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Vi har så langt i år avvik mellom budsjett og regnskap. Dette blir slik fordi vi har tilsatt lærere / assistenter i 


forhold til gjesteelever fra andre kommuner. Dette dekkes inn gjennom refusjoner vi får utbetalt halvårlig. I år 
har vi også to lærere i videreutdanning, begge med 37,5% redusert stilling og begge i matematikk. Vi har tilsatt 


vikar i disse permisjonene.  Refusjonene kommer til utbetaling to ganger årlig, juni og desember.  
 


Vi vil motta refusjoner fra Utdanningsforbundet sentralt for lokallagslederfunksjonen som en lærer ved skolen 


vår har permisjon for å utføre. Den samme læreren vil vi også motta refusjon for i forbindelse med HTV vervet 
vedkommende er frikjøpt for å utføre. Fra 1.8. har vi innvilget noen %-vise permisjoner uten lønn til assistenter 


/ ped.ledere i barnehagen. Konklusjonen av utgreiingen over, er at målet er å ende i balanse ved årets slutt.  
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Ingen. 
 


 


4.5 Helse og barnevern – virksomhetsleder Bodhild Lang 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
Helsestasjon 
Vi fikk nye retningslinjer for helsestasjons- og skolehelsetjenesten og det har vært behov for å ta en 


gjennomgang og justering av eksisterende rutiner. Dette er en prosess som vi er kommet godt i gang med og 


som vil fortsette utover høsten. Flere samarbeidsmøter med deltakelse fra alle ansatte der vi har drøftet 
endringer og ulike løsninger har vært positivt. Vi har mottatt tilskuddsmidler fra Helsedirektoratet til styrking av 


helsestasjons- og skolehelsetjenesten med tanke på forebygging og identifisering av vold og overgrep mot 
barn. Det utlyses engasjementstilling for helsesøster. Dette gir mulighet for å prøve ut nye arbeidsmåter og 


fordeling av arbeidsoppgaver. 


 
Fengselshelsetjeneste 


Fengselshelsetjenesten har fått stor økning av tilskudd fra Helsedirektoratet i år på grunn av utvidelsen ved 
Indre Østfold fengsel, avd. Eidsberg. To nye 100 % stillinger som sykepleier er utlyst og besatt.  


I følge brev fra direktoratet gis det anledning til å søke om ytterligere tilskudd for 2017. 
 


Avdelingsleder har deltatt i mange planleggings- og samarbeidsmøter med Kriminalomsorgen og øvrige 


forvaltningssamarbeidspartnere. Øvrige ansatte har også bidratt stort i opplæring av nye medarbeidere og lagt 
grunnlaget for en velfungerende fengselshelsetjeneste. 


 
Åssiden 


I Åssiden følger vi opp politisk vedtak om å tilpasse driften til de økonomiske rammebetingelsene. Dette har 


vært en prosess som har vært belastende for de ansatte. Det er gjennomført samtaler med alle ansatte og det 
har vært tett dialog og forhandlingsmøter med tillitsvalgte i kommunen. Personalsjef har vært en stor 


bidragsyter i dette arbeidet. Alle ansatte har fått tilbud om kontakt med bedriftshelsetjenesten. 
 


Psykisk helse og rusteam 


Psykisk helse og rusteam klarer å holde seg uten lang venteliste, men av og til må tilbudet reduseres til noen av 
pasientene som mestrer hverdagen best for at flere skal få tjenester. I vår brukergruppe vil dette gå tidvis opp 


og ned. ACT team er nå godt etablert og utgjør en viktig del av tjenestetilbudet.  
 


Ny miljøterapeut har oppstart 1.10.17. og overtar etter ansatt som slutter i august. Dette vil kunne by på 
utfordringer for miljøarbeidertjenesten, praktisk bistand og opplæring i en periode i høst. Samtidig har vi fått 


midler ifht opptrapping innen rusfeltet, 50% til aktivitet, 50% til erfaringskonsulent og 100% til oppfølging i 


hjemmet. Den ene 50% stillingen fordeles på to ansatte som ønsker økt stilling. 150% stilling er lyst ut og 
besatt, oppstart september 2017. 


 
Ytterligere en ansatt har tatt NADA-øreakupunkturkurs. En ansatt har fullført og bestått videreutdanning i «Vold 


i nære relasjoner». 
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Barnevern 


Barnverntjenesten har fortsatt hatt behov for innleie av konsulent pga sykefravær og vakant stilling. Det 
arbeides med rekruttering av nye saksbehandlere og ny barnevernsleder. Det har vært en positiv utvikling med 


å overholde fristene i barnevernloven, og det er ved siste rapportering kun fristbrudd på tilsyn i fosterhjem. 
 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
Åssiden 
Åssiden har satt opp som mål å styrke den generelle miljøarbeiderkompetansen og gir derfor fortløpende tilbud 


om å sende miljøarbeidere på kurs. Det har i denne perioden vært lite interesse for kurs, da vi har hatt fokus på 
endring av driften. Vi har mottatt to nye ungdommer i august. 


 


Helsestasjon 
Gjennom forsterket helsestasjon-prosjektet har flere av de ansatte i virksomheten gjennomført opplæring og 


sertifisering som COS-P-veiledere/kursholdere, og vi har gjennomført to kurs for foreldre våren 2017. Familier 
som følges opp i forsterket helsestasjon får dette tilbudet og noen har deltatt. Vi har fått positive 


tilbakemeldinger etter kursene. Nye foreldrekurs planlegges høsten 2017, og flere ansatte skal sertifiseres. 


 
Det er i mange tilfeller vanskelig å innfri kravet om hjemmebesøk innen 7-10 dager etter fødsel. Grunnen er 


mangel på elektronisk kommunikasjon mellom sykehus og helsestasjon og at fødselsmeldinger fortsatt sendes 
pr post etter utskrivning. Vi innfrir anbefalingen om å gi alle familier tilbud om hjemmebesøk uavhengig av 


antall barn fra tidligere. Hittil i år har 81% av familier med nyfødt barn takket ja og mottatt hjemmebesøk av 
helsesøster innen de første 14 dagene etter hjemkomst. Familier som takker nei til hjemmebesøk, får en 


førstesamtale på helsestasjonen med samme informasjon og tema. 


 
Jordmor tilbyr hjemmebesøk til alle kvinner som har født. I påvente av elektronisk kommunikasjon sender 


foreldrene sms til jordmor. I de fleste tilfeller innfris kravet om hjemmebesøk 1-3 dager etter fødsel. Jordmor 
gir tettere oppfølging i svangerskapet for gravide i risiko (forsterket helsestasjon). Vi jobber med å få på plass 


kompetanse, utstyr og rutiner for å kunne tilby kvinner 6-ukerskontroll etter fødsel hos jordmor. Stillingen er 


60% fast med finansiering av tilskudd i 2017 og økt ramme for 2018. 
 


Fengselshelsetjeneste 
Helseavdelingen var godt forberedt for nyåpning ved avd. Eidsberg 15.6. Samarbeidet med kriminalomsorgen 


fungerer godt, og fengselsansatte gir positive tilbakemeldinger til helseavdelingens ansatte. I forbindelse med 
utvidelsen, og som følge av omlegging av tilskudd til fengselshelsetjenesten, er bemanningen økt innenfor 


rammen av ekstra tilskudd. 


 
Psykisk helse og rusteam 


Innføring av øyeblikkelig hjelp døgnopphold for psykisk syke og rusavhengige er løst ved de ordinære sengene 
på Helsehuset i Askim som er disponible for denne målgruppa i IØ. Psykisk helse og rusteam jobber med å lage 


kriseplaner for de brukerne som kan ha nytte av det slikt tilbud. 


 
Prosjektet «Hverdagen ordner vi sammen» fortsetter ut 2017. Avdelingene som skal jobbe sammen i det nye 


bygget har nå tiltak for at ansatte og brukere av tjenesten skal få en god overgang til ny måte å samhandle på. 
Kommunens ansvar for utskrivningsklare pasienter innen rus og psykiatri er utsatt til tidligst 2019. 


 
Vi har mottatt tilskuddsmidler til opptrapping av rusfeltet og har ansatt erfaringskonsulent med oppstart i 


september. Det arbeides videre med å ivareta barn av psykisk syke og rusavhengige på en god måte. 


 
Barnverntjenesten 


Barnverntjenestene i IØ har etablert barnevernets fellestjeneste, og fra 1.7.17 har fellestjenesten overtatt 
ansvaret for tilsyn. Det arbeides videre med vikarpool og tiltaksbank. Det arbeides også med nødvendige 


endringer i drift av felles barnevernvakt. Det er satt ned en arbeidsgruppe som skal arbeide ut mandat for å 


utrede en felles barneverntjeneste i indre Østfold uavhengig av kommunestruktur. 
 


Barnverntjenesten er aktivt med i tverrfaglig arbeid som i gruppetilbud til foreldre, Trøgstad-modellen og 
forsterka helsestasjon. Det er fortsatt utfordringer med å etablere stabil bemanning, men nå rekrutteres to 


saksbehandlere og barnevernleder. Det arbeides kontinuerlig med å forbedre og kvalitetssikre arbeidet i 


tjenesten. 
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Det arbeides godt med å sette inn gode hjelpetiltak i hjemmet og det brukes mer ressurser på dette enn 
tidligere. Fokuset er å veilede foreldre til å ivareta omsorgsbehovet for barna sine på en god måte.  


 
Home-start Familiekontakten arrangerte i samarbeid med resten av HSF Østfold en felles aktivitetsdag på 


Badehotellet i Sarpsborg hvor alle aktiviteter, mat og transport ble dekket av gaven vi har fått fra Frimurerlosjen 


Moss. Home-start Familiekontakten Trøgstad søkte om fattigdomsmidler og fikk innvilget 70 000 kroner som vi 
kan bruke til sommeropplevelser og annen aktivitet for våre familier. 


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 7,7 %, hvorav 1,1 % er egenmeldt. 


I Åssiden har vi sosialtreff med alle ungdommer og ansatte med familier en gang i året for felles hygge. Vi har 
tema helsefremmende arbeidsplass på personalmøtet jevnlig.  


Psykisk helse og rusteam; Faste personalmøter og kollegaveiledning. Det er utfordrende å arbeide på 
dagsentret pga rom og brukergruppe. Det avholdes samlinger der ansatte møtes å gjør hyggelige ting utenfor 


arbeidstid. Det arbeides aktivt og godt for å forebygge sykefravær.  


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: + Kr 1.886’ 
Finansieringen av enslige mindreårige er endret fra 80% refusjon av kostnadene og en fast kommunal 


egenandel til stykkprisfinansiering. Budsjettet for 2017 ble lagt ut fra tidligere tilskuddsmodell. Dette har gitt en 
uforutsigbarhet i både rammene og inntektene til Åssiden Bofellesskap i 2017. Det har også vært uklart når vi 


vil få nye ungdommer å bosette. Etter politisk behandling 14.03.17 har vi iverksatt tiltak for å nå forventingene 


om «Åssiden bofellesskap - endring i drift». Det har vært en prosess med å tilpasse driften til dagens behov, og 
iverksette tiltak for å redusere kostnadene. Ny turnus vil tre i kraft fra september 2017. Det merforbruket som 


ble beskrevet i den politiske saken ser ut til å bli mindre enn forutsatt.  
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Nedbemanning i Åssiden. 
 


 


4.6 NAV Trøgstad – virksomhetsleder Wenche Hvidsten 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
NAV er opptatt av å gi riktig tjeneste/ytelse til rett tid.  Brukeren er i fokus, samtidig som vi er opptatt av å 


gjøre en kvalitativt god jobb.  Målet er å finne gode løsninger sammen med brukeren – hjelp til selvhjelp.  
KOSTRA-tall og kommunebarometer viser at virksomheten jobber godt. 


 
Lav arbeidsledighet – som en følge av tett oppfølging av brukerne – gjør at sosialbudsjettet ikke blir utfordret.  


Vi ligger på samme nivå som i 2016 hva angår utbetaling av økonomisk sosialhjelp. 
 


Vi har det siste året bosatt mange flyktninger, bl.a. 2 barnefamilier.  Dette har krevd mye ressurser første 


halvår 2017, samt høyere utgifter enn hva som er budsjettert for inneværende år.  Det ble tidlig signalisert at 
det kan bli behov for bruk av flyktningefondet.  Samlet sett for NAV har det foreløpig ikke vært nødvendig. 


 
Rådmannen er kjent med at vi på statlig side har måttet «selge ut» tjenester til andre NAV-kontor (NAV Askim ) 


og nå sist til Kontaktsenteret ved at 2 medarbeidere arbeidet fra sin arbeidsplass men besvarte henvendelser 


som brukere fra hele landet hadde sendt inn til NAV via nav.no. Det vil ikke bli solgt ut mer i 2017 enn det vi 
allerede har gjort. 


 
Vi skal bosette 3 flyktninger i år, og vi har gjort en henvendelse til IMDI. Det er få flyktninger på mottakene, og 


det er ikke sikkert alle kommuner får bosatt flyktninger i 2017. Bofellesskapet i Festningsåsen 8b skal brukes.  
Dersom vi ikke får bosatt noen i 2017, må vi vurdere om familieboligen skal leies ut til andre i en 


mellomperiode. 


 
5K/regionalisering:  Det vises til partnerskapsmøte med 6 kommuner i Indre (5K + NAV Marker/Rømskog) som 


ble avholdt 28.8.17. Fylkesdirektøren i NAV i Østfold la fram en skisse over et mandat som kommunene 
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v/rådmennene skulle jobbe videre med. Prosjektleder for 5K informerte om prosessen i kommunene, og at det 


jobbes med å nedsette prosjekter/delprosjekter med mål om ny kommune 1.1.2020. Fylkesdirektøren 
informerte om at statlig side er avhengig av en raskere prosess på noen fagområder, jfr. Stortingsprop. Nr. 33 


NAV i en ny tid. Han har ønske om å få på plass en NAV-leder for 5K som også kan være prosjektleder.  
Prosjektleder + rådmennene må jobbe videre med dette.   


 


NAV-lederne fortsetter sitt arbeid med å jobbe frem mulige løsninger for fremtidig samarbeid, både på kort og 
lang sikt. Det er avholdt en fellessamling for alle NAV-kontorene i Indre den 7.6., og nå i september har vi 


gjennomført to fagsamlinger med utvalgte temaer (Ungdom under 30 år og sykefraværsoppfølging inkl. AAP).  
De neste to onsdagene står markedsarbeid og flyktninger på agendaen.  Etter gjennomføringen vil det bli 


nedsatt arbeidsgrupper som vil bli «koblet på» det kommunale 5K-prosjektet. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
 Tett oppfølging av brukerne – ungdom er en prioritert gruppe. Det jobbes godt, noe som generelt gir 


lav arbeidsledighet i kommunen, få mottakere av økonomisk sosialhjelp og få mottakere av andre 
statlige ytelser.  


 Flyktninger: Tett og god oppfølging av flyktningene. Godt samarbeid med Delta VO. Ytterligere 


samarbeid med lokale lag og foreninger slik at flyktningene blir integrert i lokalsamfunnet.  


 Gjeldsrådgivning – virkemiddel mot fattigdom. NAV Trøgstad har meget god kompetanse på området, 


og vi er opptatt av å kompetanseheve flere medarbeidere på området. 


 Kvalifiseringsprogrammet – pr 31.8. har vi 1 deltager i programmet. Vurderes kontinuerlig. To 


medarbeidere har vært på samling for KVP i regi av fylkesmannen.  


 Stort fokus på markedsarbeid. Behov for gode relasjoner med næringslivet for å få jobbsøkere ut i 


arbeid. Effekt:  Lav arbeidsledighet. 
 Aktivitet for sosialhjep;  inngått avtale med Innovi. Mange deltakere første halvår. Forrige uke hadde vi 


1 bruker i dette tiltaket. Primært brukes statlige tiltak, som også gir rett til tiltakspenger (ca. kr 6000,- 


pr. mnd) 
 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 2,9 %, hvorav 0,7 % er egenmeldt. 
Jobber kontinuerlig med å ha et godt arbeidsmiljø med engasjerte/motiverte medarbeidere. 


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: + Kr 809’ 


66000 – NAV Sosial: Utbetalt bidrag livsopphold pr august 2017:  kr 1 217 506,-. Pr august 2016 hadde vi 
utbetalt kr 1 177 231,- , dvs. omtrent på samme nivå. 


66010  - Flyktninger: Pr. 31.8.17 utbetalt kr 473 697,- i bidrag livsopphold. Dette utgjør 96,67 % av budsjettert 
beløp.  Pr. august d.å. er 14 flyktninger i introduksjonsprogrammet. Bosetting av barnefamilier gir andre 


«utfordringer» enn ved bosetting av enslige i bofellesskap. Det har vært dekket en del tannlegeutgifter til noen 


av de nyankomne flyktningene. 
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Ingen. Målet er å holde seg innenfor budsjettrammene, men det kan bli behov for å tilføre midler fra 


flyktningefondet. 


 
 


4.7 Pleie og omsorg – virksomhetsleder Sissel Røen Ytrehus 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
Virksomheten har etterslep på merforbruk lønn på sykehjemmet fra en svært utfordrende periode med mange 


syke og terminale pasienter i november og desember. Pleie og omsorg har hatt 25 dødsfall til og med august. 
Det har vært krevende ressursmessig. Samtidig har det ført til at sykehjemmet har fått plassert pasientene slik 


som ønsket etter fagområder. Dette er viktig for driften for å unngå ekstra innleie. Fortsatt mange syke 


langtidspasienter, som er meget pleietrengende. Kommunebarometeret underbygger dette med at 95 % av 
sykehjemspasientene har omfattende bistandsbehov. Snittet for landet ligger på 75%. 
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Det registreres kontinuerlig pasienter som er i behov av korttidsplass, eksempelvis bruddpasienter, oppfølging 


etter infeksjoner, kreftpasienter, KOLS pasienter og multisyke pasienter. Trøgstad har også flere pasienter som 
er hjemmeboende med langt kommet demens. Her er virksomheten opptatt av å sette inn forebyggende tiltak 


på et tidlig tidspunkt. 
 


Vedtak på utvidet praktisk bistand og omsorgslønn er økende og vil gi oss store merutgifter i 2017.  


 
4 takheiser er montert og i bruk på sykehjemmet. Ny lokal sykehjemsforskrift er utarbeidet og behandlet 


politisk. Ny forskrift trådte i kraft fra 01.07.17.  
 


Avtale om kjøp av saksbehandling i Eidsberg kommune er videreført og underskrevet. 


Parkveien 7 skal vurderes til nytt boligformål, planlegger befaring med tanke på nytt bofellesskap. 
 


Virksomheten har flere alvorlige avvik gjeldende HMS som følges opp med verneombud. 
 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
 Et godt liv i egen bolig 


o Forebyggende hjemmebesøk pågår 


o Brukerens ressurser og mestring i et forebyggende perspektiv har fokus i hverdagen 


o Tverrfaglig samarbeid arbeides det godt med. 
 Ny arbeidsform med håndholdte terminaler i hjemmetjenesten er innført og er vellykket 


 Pasientsikkerhet med stor oppmerksomhet på urinveisinfeksjoner i sykehjemmet og mindre bruk av 


antibiotika har gitt resultater. Ernæring har spesiell oppfølging i hjemmetjenesten. 


 Relasjonsbygging i sykehjemmet pågår fortsatt. 


 Utvikle dagsenterdriften for hjemmeboende demente, mottatt tilskudd med kr 175’. 


 Kompetanseheving av ansatte ift. utfordrende adferd, miljøtiltak og tvang. Følges opp i 


internundervisningen. 
 Redusere kjøp av institusjonsplasser, alle plasser er sagt opp. 


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 7,4 %, hvorav 0,9 % er egenmeldt. 


Tilrettelegging av turnus og innfri ønsker så langt det er mulig. Være tilstede for å kunne fange opp signaler på 
slitasje. Benytter tilretteleggingstilskudd for å unngå sykmeldinger. Ledere i pleie og omsorg er gode til å lytte 


og se ansatte. 


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr 7.905’ 
Skjermet enhet trenger fortsatt ekstra bemanning, kostnad anslås til ca.kr.900’ for 2017. Overbelegg tidligere i 


år, samt meget pleietrengende pasienter har krevd ekstra innleie i perioder. 


Nye vedtak utvidet praktisk bistand og omsorgslønn, merkostnad beregnet til ca. 1,2 mill. 
Det er fokus på mindre vikar innleie til ferie da denne vikarposten hadde store overskridelser i 2016. 


Fire sykehjemsplasser er avviklet i Marker kommune. Her benyttes fondsmidler og endringen får derfor ingen 
påvirkning på regnskapsresultatet. To sykehjemsplasser i Eidsberg avvikles fra 01.12. og gir en innsparing på kr 


155’. Prognose anslås til et underskudd på 4,7 mill. 
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Fagutviklingssykepleier vakant fra 01.06.17. Oppgavene ivaretas midlertidig av saksbehandler. Oppsigelse av to 
sykehjemsplasser fra 01.12.17. Reduksjon av merforbruk stillingshjemmel på sykehjemmet med 20%. 


 
 


4.8 Skjønhaug barnehage – virksomhetsleder Hanne-Sofie Hafstad 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
Personalet; Barnehagen har pr. 31.8.17 førskolelærere i seks av åtte pedagogiske lederstillinger. To har annen 
høyskoleutdanning og er på dispensasjon fra utdanningskravet. Dette er i permisjonsstillinger. Vi har en mann 


og 24 kvinner i ulike type stillinger og engasjement, samt en på arbeidspraksis og to lærlinger. Vi ser en økende 
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tendens til at barn går fra reduserte plasser til 100 % plasser. Pr. 31.8.17 hadde vi 15 barn som har 80 % plass 


og fem barn som har 60 % plass. 
 


Flere barn har sluttet pga flytting. Det har medført at vi har noe ledig kapasitet. Vi har barn på venteliste som 
ønsker plass utover høsten, og disse kan vi ta inn etter hvert. Pr. 31.8.17 hadde vi totalt 80 barn, fordelt på 


74,20 % plasser. Barna fordeles i 5 grupper. Vi har færre barn, men lik bemanning. Dette er fordi vi har flere 


barn under 3 år enn over 3 år, og disse trenger en annen voksentetthet. 
 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
Helsefremmende barnehage; fysisk aktivitet, psykisk helse og ernæring 


Avdelingene jobber ulikt med «Det er mitt valg».  Alle er innom ulike temaer; denne perioden har avdelingene 


blant annet hatt fokus på konfliktløsning og «hva gjør jeg», når noen gjør ting jeg ikke liker?  
 


Det har blitt gjennomført turer av ulike slag, noen avdelinger flere dager i uken, og andre annenhver uke. Alt ut 


i fra alder og modning. Vi har blant annet vært i gapahuken, minihuken, fotballbanen, lekeplassen, på 


gårdsbesøk på Raknerud, på museet, den «gamle» og «nye» barneskolen og på Fortet. Det har vært 


matpakker, smurt mat ute og laget mat på bål. I uke 22 hadde vi sommeraktivitetsuke, med Skjønhaug games 


på kunstgresset. Vi hadde ulike aktiviteter i uteleken og avsluttet det hele med konkurranser på kunstgresset.  


Naturavdelingen har fått rodd, padlet, fisket og badet ved tjernet  


Vi har fortsatt med varmmat, ca. hver 14 dag, havregrøt en gang i uken, og hjemmebakt i ny og ne.  


Maxibarna avsluttet svømmingen i mai, og en ny gruppe startet opp nå i august. Dette er ett bra tiltak i forhold 


til vanntilvenning og svømmeopplæring.  


Barns trivsel – voksnes ansvar 


Vi har noen fellesarrangementer gjennom barnehageåret, for å styrke samholdet og samarbeidet på tvers av 


huset, og med foreldrene. I uke 19 ble det gjennomført «foreldretreff» med aktivitetsløype/natursti ute på alle 
avdelinger. I uke 21 hadde vi besteforeldretreff med godt oppmøte. I juni hadde vi sommerfest for barn, 


foreldre og ansatte, som i år ble arrangert ved naturavdelingen på fortet. Festen er et samarbeid mellom FAU 
og barnehagen. Her var det kiosksalg, underholdning fra barna og ulike leker for alle. I juni var det også maxi- 


overnatting for alle skolestarterne i Lavvo på Trøgstad fort. Overnatting i barnehagen er en positiv tradisjon. 
Ellers har naturavdelingen vært på gårdsbesøk og hatt «tun-fest» sammen med dagsenteret. Vi har i tillegg 


gjennomført ulike foreldremøter. I juni var det foreldremøte for alle nye foreldre (de som starter i barnehage i 


august) og i august var det felles og avdelingsvis foreldremøter for alle. 
 


Språklig kompetanse (Barnas språkkiste) 
Vi har fortsatt å jobbe med språkløyper; språk og leseaktiviteter. For å lykkes i arbeidet med språk, er det 


avgjørende å implementere språk og leseaktiviteter i hverdagen. Fra januar – juni har vi hatt fokus på 


kompetanseheving på personalmøter, med ulike «oppdrag» med barna i barnehagehverdagen mellom hvert 
møte. Temaer det har vært arbeidet med er; å lese bilder, bruk av konkreter ved lesing av barnebøker, å lese 


bøker med gjentagende mønster, leselogg og foreldresamarbeid. I august startet vi opp med språkhverdag; 
temaer har vært; barns språkutvikling, hverdagssamtalen og språk og deltakelse i lek. Biblioteket blir brukt mer 


av de ulike avdelingene. 


 
Vi opplever at barna har blitt mer glad i bøker, og de voksne mer bevisste på hvilke bøker vi presenterer for 


ulike barn. Maxiene har «skrivedans». Det er et samspill mellom lek, musikk og bevegelse.  Hvert tema 
bearbeides først med grovmotoriske bevegelser i luften med musikk, deretter de samme bevegelsene på papiret 


til den samme musikken. Målet er å gå fra bevegelse til konkrete linjer. Den motoriske treningen har positiv 
effekt på konsentrasjonen og kreativiteten, og ved de grov- og finmotoriske øvelsene kan barna få trening i 


avbalansering i kroppen, øynene og begge hjernehalvdelene. Musikken inspirerer barna, og de går entusiastisk 


inn for oppgaven som vulkaner, roboter etc. Musikken er motoren som setter skriveprosessen i gang. 
 


Kompetanseheving av personalet 
Temaer på personalmøter har vært språkløyper, og i august startet vi på en ny kompetansepakke – 


språkhverdag. Vi har gjennomført 3 leksjoner; barns språkutvikling, hverdagssamtalen og språk og deltakelse i 


lek.  
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Tidlig innsats og tverrfaglig arbeid – helsefremmende barnehage – psykisk helse (barns trivsel – voksens 


ansvar) – tilvenning – trygghetssirkelen tema på personalmøte i juni. 
To ledere og to fagarbeidere har tatt videreutdanning IKT i regi av Innertieren – 15 stp. med eksamen i mai.  


Tre ledere tar videreutdanning i IKT i regi av innertieren – 15 stp. med eksamen i november.  
Styrer er med på lederopplæring gjennom innertierne for styrere.  


 


Vi har startet implementeringsarbeidet med ny rammeplan, som er gjeldene fra 1.8.17. 
 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 9,6 %, hvorav 1,0 % er egenmeldt.  


Jobbnærvær er ett av satsningsområdene i budsjettdokumentet. På personalmøte hver 5 - 6. uke er det et 


tema som går på HMS – arbeidsmiljø- trivsel. Vi har gjennomført 3 stk. medbestemmelsesmøter/AMU-møter 
internt i barnehagen med tillitsvalgte og verneombud. Her er tema HMS–plan, arbeidsmiljø og trivsel. Styrer har 


jevnlige oppfølgingssamtaler med sykmeldte og løfter opp til IA samtaler ved lengre sykmeldinger eller fare for 
sykmeldinger. Vi hadde personalmøte i februar med tema; roller og etiske dilemmaer. 


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr 225’ 


Det er svikt i salgsinntekter fordi det er budsjettert med et større antall barn fra høsten av enn det var i 
vårhalvåret. Svikt i inntekter kommer til å vedvare ut året pga færre barn enn det er budsjettert med og flere 


barn med vedtak om redusert foreldrebetaling.  
 


Det er merforbruk av lønnsutgifter. En av årsakene er at det er budsjettert forskjellig for vår- og høsthalvåret. 


Det var høyt sykefravær i nov/des. 2016. Refusjon for disse kom i 2016, mens lønnsutgiftene for vikarer kom i 
2017. En hovedtillitsvalgt (Fagforbundet) har 40 % perm. Kompensasjon for disse 40 % kommer en gang i året. 


Når vi får budsjettdekning for hovedtillitsvalgt, skal dette være med på å gjøre at vi er i balanse ved årets slutt. 
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Vi vurderer behovet for vikar ved fravær (både kort- og langtids) ved å se huset under ett og tenke samarbeid 
der det er forsvarlig. Vi tilstreber å ikke sette inn vikar de første fraværsdagene, men er det flere borte fra jobb 


samtidig, må vi sette inn.  
 


 


4.9 Skjønhaug skole og SFO –virksomhetsleder Elisabeth Asplund 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
Andre tertial har vært en spennende periode med pakking og flytting. Vi har arrangert Loppemarked. Alt vi fikk 


inn gikk rett til Løp og spis. Vi hadde en flott første skoledag med topp stemning. Vi er godt i gang med 
skoleåret og storkoser oss i ny skole. Vi er godt i gang med alle våre utviklingsaktiviteter. Vi har flyttet inn i ny 


skole og jobber mye med å skape gode rutiner for både det praktiske og pedagogiske arbeidet.  
Vi er ajour i forhold til årshjul. 


 
Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
 
Løp og spis 


Det jobbes fortsatt godt med Løp og spis. Det er fokus på sunn og god mat, frukt og grønt hver dag, løp og 
lær, annen fysisk aktivitet hver morgen og diverse trivselstiltak med fokus på psykisk helse. Utvidelsen av løp 


og spis fra august har vært vellykket. Det som er nytt er frokostgrøt 3 dager i uka, varm mat 2 dager i uka (1 
dag før), aktivitet hver morgen, ernæringsarbeid på alle trinn og årshjul for arbeidet med sosial kompetanse og 


psykisk helse.  
 


Arbeid med pedagogisk plattform og identitetsbygging  


Vi jobber fortsatt litt med å få på plass en pedagogisk plattform, virksomhetsplan og gode rutinebeskrivelser for 
det arbeidet som gjøres både faglig og sosialt på skolen. Arbeidet vil pågå fram mot jul. 
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Styrke og sikre full implementering av satsningsområder vi har hatt de siste årene 


Dette arbeidet pågår fortsatt. Vi har fokus på områder som språkløyper, fagplaner, grunnleggende ferdigheter, 
vurdering for læring og Løp og spis.  


 
Praktisk og pedagogisk planlegging i forbindelse med innflytting i nye Skjønhaug skole  


Ny skole har vært tema på nesten alle personalmøter. Vi har tatt stilling til smått og stort i denne prosessen. 


Det har også gått mye tid til rydding og planlegging. Vi har i august jobbet mye praktisk for å få alt i orden. 
Mye som skal på plass.  


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 2,3 %, hvorav 0,5 % er egenmeldt. 


Vi har fokus på tilrettelegging for alle slik at vi sikrer høyt nærvær. Vi prøver å skape et godt miljø med fokus 
på å støtte hverandre.  


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr 908’  


Refusjoner og inntekter på 1,7 mill. kr, som kommer i desember, vil dekke opp for det vi er i minus pr. 
31.08.17. 


 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Ingen utover løpende oppmerksomhet om den økonomiske utviklingen. 


 
 


4.10 Teknikk og næring – virksomhetsleder Rune Melleby 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
Det foregår mange krevende prosjekter i tillegg til ordinær drift.  


Av lovpålagte oppgaver jobber vi med å oppfylle forskrift om brannforebyggende tiltak ved Trøgstadheimen. 
 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
AVLØP og RENSEANLEGG 


 Overføringsledning til Eidsberg. Nærmer oss ferdigstillelse, p.t. innen budsjett. 


 Pilotprosjekt trykkavløp – Foreløpig utsatt – forventet oppstart videre arbeid november 2017. 


 Tiltak for å forhindre/forebygge innlekk på aldrende avløpsnett er et kontinuerlig arbeid, men pga. 


mange andre oppgaver står dette på vent. 


 Klimatilpasning – Planutkast foreligger, forventet behandling høsten 2017.  


 
VANN 


 Sandstangen vannverk – Ferdigstilt røranlegg og overtakelse av dette i august måned. Blir ikke 


ferdigstilt teknisk før Eidsberg kommune har ført frem sin vannledning. Antar at arbeid med dette 


igangsettes oktober/ november. 
 Saneringsplan og oppgradering av et aldrende vannforsyningssystem er et kontinuerlig arbeid og pga. 


liten kapasitet er det kun utskifting ved behov. 


 
VEDLIKEHOLD av BYGG og VEIER 


 Trøgstad ungdomsskole. 1 årsbefaring gjenomført august. Arbeid varemesentral, som gir bergvarme til 


ny hallflate forventes i løpet av høsten. 
 Nye Skjønhaug skole med tilbygg flerbrukshall. Hall: ferdigstilt. Skole åpnet til skolestart. 


 Nye Båstad Barnehage. Arbeider i rute. 


 Skoleenga omsorgsboliger og dagsenter. Det etableres borettslag og eierne må dekke sin andel av 


fellesutgifter (kommunale avgifter, gressklipping, snømåking, forsikring, utvendig vedlikehold, m.m.). 


Leilighetene tildeles etter behov. 


Pris pr. leilighet anslås til kr. 1.200.000,-. Byggeperiode mars 2017 – mai 2018. Salgsperiode i gang fra 
juni 2017. Estimert innflytting mai/juni 2018. 


 Reguleringsplan og bygging av gang- og sykkelvei langs Rv 22 nord for Skjønhaug. Norconsult AS 


utarbeidet nytt forslag til planprogram, som har vært på høring. Videre arbeid igangsatt. 
 Ekstraordinært vedlikehold er formidabelt og går etter planen. 
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 Brannsikringstiltak og utbedring av avvik på Trøgstadheimen. Anbud ut i løpet av oktober. 


 Fem omsorgsboliger i Skoleveien 3 er klargjort for anbud. 


 Reasfaltering av kommunale veier er prioritert i sommer og vil fortsette utover høsten. 


 


RENHOLD 
Videreutvikle den dyktige staben ved nyrekruttering og ivaretakelse av seniorer.  


 
NÆRING 


 Opprettholde god service og dialog med landbruket. 


 Bidra til utvikling og samhandling for Trøgstads næringsliv. 


 Oppstart forberedelser Årskonferansen 2018. 


 


BOLIGKONTORET 
 Kontroll og oppfølging av kommunens utleieenheter. 


 Ivareta lånesøknader og statlig bostøtte innenfor gjeldende regelverk. 


 


BYGGESAK og OPPMÅLING 
 Rask og korrekt saksbehandling innenfor gjeldende regelverk. Ansatt ny saksbehandler byggesak og spredt 


avløp.  


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 9,4 %, hvorav 1,0 % er egenmeldt. 


Renhold: Jobbe forebyggende med sykefravær. Redcordtrening og relasjonskompetanse. I tillegg fått på plass 
to plasstillittsvalgte, som har møte med fokus på nærvær en gang per måned med ledelsen. Kartlegging av 


arealer og planlegging av renhold. Langsiktig planmessig arbeid. 
 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: Teknisk - Kr 2.668’ / VAR - Kr 411’ 
Virksomheten har et merforbruk i forhold til budsjett pr august.  Merforbruk på bygg og eiendom er planlagte 


kostnader og vil balansere når vi får tilført ekstra vedlikeholdsmidler. I en periode med meget høy 
byggeaktivitet, ser vi at det innenfor budsjettåret 2017 ligger an til et merforbruk også innen selvkostområdet. 


Eksempelvis har prosjektet omsorgsboliger og dagsenter, medført utfordringer og kostnader med overvann i 


området Parkveien. 
 


Samlet blir det krevende å holde rammen, med bakgrunn i kjent merforbruk på IØBR (brann og feiing) estimert 
til kr. 223.000,-. Dette gjelder også etterslep skog og vilt, samt noen nye kjente faste kostnader påløpt 2017, 


eksempelvis forsikringer nybygg, serviceavtaler og tapte husleieinntekter.  


 
Vi har jevnlig gjennomgang av våre investeringsprosjekter i byggekomiteen. Vi er innenfor rammene p.t. 


 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Overvåke ekstraordinære vedlikeholdskostnader. Vi vil de resterende månedene ha tett oppfølging av den 


økonomiske situasjonen, og varsle uforutsette kostnader fortløpende til rådmann. 
 


 


4.11 Trøgstad ungdomsskole – virksomhetsleder Lise Markestad 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2017 
Elevene: 
Ved oppstart 21. august 2017 var det 193 elever ved Trøgstad ungdomsskole. De første skoleukene har forløpt 


tilfredsstillende og normalt. Sambruk av rom og lokaler sammen med Skjønhaug barneskole har startet opp. Vi 


arbeider med logistikk og gode løsninger hver dag. Det er hyggelig med nye naboer, og vi ser fram mot et godt 
samarbeid virksomhetene mellom.  


 
Den andre skoleuka gjennomførte vi en skogtur som en bli-kjent-dag, særlig for 8.trinn. Elevene ble delt i 


grupper på tvers av trinnene. De var gjennom ei ca. 8 km lang løype med en rekke poster hvor problemløsning, 
samhold og samarbeid stod i sentrum. En positiv start på et nytt skoleår. 
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10. trinn har gått deler av Flyktningeruta, noe som var en positiv og lærerik opplevelse for både elever og 
voksne 


 
Personalet: 


Lise Markestad ble ansatt som ny rektor våren 2017, og startet opp 1. august 2017. Det tar tid å bli kjent med 


en ny organisasjon, så det er vanskelig å skrive utfyllende om virksomheten pr. dags dato. Det er ansatt to nye 
assistenter i engasjementer dette skoleåret. En lærer tar videreutdanning i matematikk. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
Vi er i oppstart av skoleåret 2017/2018, og dette tar mye fokus den første tiden. Planlegging av sambruk med 


Skjønhaug skole fortsetter denne høsten. En del vil være på plass til skolestart, og noe må gå seg til i marsjen. 
 


Trøgstad ungdomsskole har fokus på gode elevresultater, både når det gjelder fag og skole- og elevmiljø. 
Resultatene fra 10.trinns obligatoriske elevundersøkelse (våren 17) viser en positiv utvikling fra fjorårets 


resultater (våren 16). Sammenlignet med landsgjennomsnittet ligger Trøgstad over på de fleste indikatorene, 


også m.h.t. mobbing.  
 


Det foreligger nå et nytt regelverk om skolemiljø. Det nye regelverket gjelder fra 01.08.2017. Dette innebærer 
at vi må foreta en revidering av Handlingsplan for mobbing og en ny forskrift vedrørende Elevenes skolemiljø. 


 
Resultatene fra eksamen for 10 trinn ble som følger: 


Muntlig: 4 i gjennomsnitt 


Skriftlig: 3,5 i gjennomsnitt 
 


Grunnskolepoeng: 40,9 for skoleåret 2016/2017. Dette er noe over Østfoldsnittet og litt under 
landsgjennomsnittet. 


 


Ansatte ved Trøgstad ungdomsskole besitter mye god fagkompetanse, og det er god kultur for å dele denne 
kompetansen. Derfor er en stor del av vår kompetanseutvikling skolebasert. Dette for nå særlig å videreutvikle 


elevenes grunnleggende ferdigheter i lesing og skriving, noe vi kan se resultater av ved nasjonale prøver 
på 9.trinn. 


 
Leseplan for Trøgstadskolen er klar og skal implementeres dette skoleåret. I tillegg vi skal forberede og 


planlegge hvordan vi kan og skal rigge et skolebibliotek. 


 
God faglig og sosial læring avhenger av et godt læringsmiljø og god klasseledelse. På dette området er vi i 


ferd med å videreutvikle oss gjennom faglig hjelp utenfra og egenutvikling. 
 


Skolen har fokus på å tilpasse opplæringen best mulig til elevenes behov og ønsker. Valgfagmulighetene dette 


skoleåret er som følger: Fysisk aktivitet og helse, Innsats for andre, Design og redesign/Produksjon av varer og 
tjenester, Trafikk, Sal og scene og Teknologi i praksis 


 
Vi deltar i prosjektet Kompetanse for mangfold, initiert av Fylkesmann og i samarbeid med HIØ, i skoleåret 


2017/2018. Målet er å heve kompetansen i personalet, slik at vi kan støtte elever med minoritetsbakgrunn på en 


måte som bidrar til at disse fullfører og består utdanningsløpet. Det vil foreligge en prosjektplan i løpet av oktober 
2017. 
 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: 3,1 %, hvorav 0,7 % er egenmeldt. 


Opptatt av trivsel og medarbeideransvar, frihet under ansvar. Trivselstiltak. 
Gjensidig tillit og åpenhet mellom ledelse og medarbeidere. 


Forsøker å legge til rette og gjøre tilpasninger/avlastninger når arbeidsmengden/-belastningene blir for store ift 
helsesituasjon og trivsel med jobben. 


Følge opp IA-arbeidet. 
 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr 264’ 
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Merforbruket skyldes blant annet at kjøp av undervisningsmateriell til skolestart er større i august enn ellers i 


året. På forsommeren ble det kjøpt inn elev-PC-er til «nye» 8. trinn, som vi vil få refundert fra fond i løpet av 
høsten. I tillegg kommer refusjonsinntekter ujevnt inn i løpet av et år. 


 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Ingen. Den økonomiske utviklingen er som forventet, og vi har som mål å gå i balanse ved årets slutt. 


 
 


4.12 Rådmannens stab og fellesutgifter 
 


Kort kommentar til utviklingstrekk for 2017 
Administrasjon: 


Det er fra 01.07.17 tilsatt to kommunalsjefer som er rekruttert internt; en for områdene strategi og utvikling og 
en for samfunn og næring. Dette er gjennomført uten økning i årsverk, og ressurser er omdisponert til styrking 


i aktuelle virksomheter. Ny leder for frivillighetssentralen startet i august, og det arbeides med videreutvikling 


av tiltaket. 
 


Rådmann og stab er involvert i de pågående byggeprosjektene, arbeidet med kommuneplan og arbeid knyttet 
til ny kommune.  


 
Etter beslutning om nedleggelse av Indre Østfold Data IKS, er det gjort avtale med IKOMM AS om levering av 


datatjenester. Ikomm AS overtok IKT-driften fra 15.05.17. Ikomm AS skal flytte dataløsningene til ny plattform, 


et arbeid som er i gang og forventes sluttført innen mars 2018. Som ledd i denne endringen er det omprioritert 
midler for å få på plass en lokal IKT-stilling i 50 % fra 01.07.17.  
 


Arbeidet med helsefremmende lokalsamfunn fortsetter. Målet er å fremme helse og livskvalitet i befolkningen. 


Det er gjennomført ulike spørreundersøkelser knyttet til dette prosjektet. 
 


Kultur: 


Gaver og tilskudd fra Helselaget har medført at det nå er fire halvtimesøkter med allsangstund på tre 
forskjellige avdelinger på Trøgstadheimen.  


 
Kulturuka og Trøgstad Forts 100-årsjubileum ble gjennomført med stor suksess. Det var høytidelig åpning av 


den nye Bankscenen på fortet, gitt av Trøgstad sparebank. Kulturuka inneholdt varierte konserter på den nye 


scenen, og det hele ble avsluttet med Det kongelige norske marines musikkorps sin konsert med de tidligere 
trøgstingene Camilla Revholt og Arild Ovrum som solister. 


HM Kongens garde marsjerte gjennom Trøgstads gater på en fantastisk junidag. Trøgstads innbyggere fikk 
kjenne på stolthet av bygda si, og det ble en stor opplevelse med både marsjering og konsert. Publikum anslås 


til å ha vært 2-3.000. 
 


Kulturskolen gjennomførte sine tradisjonelle semesterkonserter på scenen på fortet i forbindelse med kulturuka. 


Publikum på konsertene var ca. 60-70. Ved skolestart flyttet det meste av kulturskoleundervisningen over i nye 
lokaler på nye Skjønhaug skole. Øvingsrommene er tilpasset størrelsesmessig og lydmessig til den 


undervisningen som foretas daglig i kulturskolen. Det er undervisning i lokalene fem dager i uka, hovedsakelig 
på ettermiddager, og rommene brukes som kontorplasser for kulturskolelærere på dagtid. 


 


I mai ble det vedtatt at biblioteket skal flytte til Skjønhaug torg ved at det skal leies lokaler til 
bibliotekvirksomhet i bankens lokaler. Kontrakt ble undertegnet i juni og leieavtalen løper fra 01.01.2018. Rett 


etter sommeren startet planleggingsarbeidet med å få på plass det nye biblioteket.  
 


Sommerles 2017 (digital lesekampanje for barn) gikk over all forventning i år, med nærmere 130 registrerte 
deltakere (ca. 80 tidligere år) og over 1400 leste bøker (900-1000 tidligere år). Dette ble feiret med en stor fest 


og premieutdeling. Økningen har skjedd takket være barnebibliotekarens utadrettede virksomhet og aktivitet 


mot barn og unge. 


 
Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2017 
Rådmannens stab vil for 2017 ha spesielt fokus på: 
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 Bedre utnyttelse av mulighetene i eksisterende elektroniske verktøy er en kontinuerlig prosess. 


Elektronisk reiseregning er påbegynt i utvalgte virksomheter og planen er fullskala innen utgangen av 


året. Automatiske integrasjoner på utbetalinger og innbetalinger er tatt i bruk. 
 Arbeidet med videreutvikling av gode arbeidsrutiner tilpasset nytt sak-/arkivsystem, bl.a. “Svar Ut”, er 


foreløpig ikke påbegynt. 


 Planlagte endringer i rådmannsteam og stab er gjennomført. 


 Styrking av kompetansen for kommunens innkjøpere skjer løpende på forespørsel.  


 Kommuneplan for perioden 2017-2029 er behandlet politisk og har fram til august ligget ute til høring. 


Høringsuttalelsene skal svares opp, og endelig behandling forventes i løpet av året. 
 Arbeidet med utvikling av målstyring, med utgangspunkt i vedtatt kommuneplan, er igang. 


 Folkehelse er det overordnede målet i kommuneplanen. Det skal utarbeides egne handlingsplaner for 


folkehelse, kultur m.fl. Handlingsplan SLT er ferdigstilt. 


 Arbeidet med koordinering og ajourhold av kommunens beredskapsplaner inkl. ROS-analyse har startet 


opp. 


 Arbeidet med restaurering av Hæra naturreservat videreføres. Det er gjennomført klipping i 


Dilleviksjøen i sommer. 
 


Kultur har for 2017 hatt spesielt fokus på: 
 Flere store arrangementer med bl.a. HMK garde og marinemusikken i forbindelse med kulturuka og 


Trøgstad Fort 100 år. Det er jobbet med planlegging av retrofestival. Vandring langs flyktningruta med 


elever fra ungdomsskolen er planlagt og gjennomført i august, med bl.a. Mona Levin som 
foredragsholder. 


 Flytting av biblioteket til Skjønhaug torg er vedtatt, og arbeidet med prosjektering har startet. 


 Arbeidet med å utvikle kulturskolen ifht. den nye rammeplanen ligger fram i tid. 


 Trøgstad kommune har mottatt prosjektmidler fra Helsedirektoratet til aktivisering av eldre 


(Seniorglede). Seniorkafeen er utvidet med flere arrangementer. 


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2017: Administrasjon/økonomi 2,2 %, hvorav 0,0 % er egenmeldt / stab service, 
personal, samfunn inkl. kultur 7,0 %, hvorav 0,9 % er egenmeldt. For å øke nærværet og skape en 


helsefremmende arbeidsplass er virksomheten opptatt av arbeidsglede og at arbeidsplassen gir energi. 


Langtidssykemeldte følges opp ihht. IA-rutinene. Det tilrettelegges så langt det er mulig for ansatte som har 
behov for tilpasninger i arbeidshverdagen. 


 


Kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.17 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: Administrasjon og fellesutg. + Kr 319’ / Kultur - Kr 747’ 


 
Politisk styring har et mindreforbruk på 321’ pr. 31.08. Hovedsakelig ligger mindreforbruket på godtgjørelse 


til politikere fordi møtegodtgjørelse utbetales to ganger i året, samt gjenstående midler på 
overføringer/tilskudd. I forbindelse med ordførerskifte vil det påløpe etterlønn på kr 134’ inkl. sosiale utgifter. 


Dette er ikke budsjettert. 
Administrasjon har samlet sett i et merforbruk på 244’.  Kjøp av tjenester til kommuneplan utgjør kr 289’ pr. 


31.08.  Det ble i 2016 besluttet bruk av reservefondet med inntil kr 500’ til dette formålet.  


Felles personal har merforbruk pr. 31.08. på 497’ som skyldes at yrkesskade- og gruppelivsforsikring er betalt 
for hele året. Det er merutgifter til lærlinger, men KS-tilskudd og lærlingetilskudd er ikke inntektsført pr. 31.08. 


Stillingsbanken er planlagt benyttet til delfinansiering av 50% IKT-stilling for 2. halvår, samt delfinansiering av 
vaktmesterressurs til ekstra vedlikehold Trøgstadheimen. 


Fellesutgifter har et mindreforbruk på 3,4 mill. kr.  De største postene er tilbakeføring fra Deltagruppen for 


2015 og 2016, lavere tilskudd til private barnehager og et foreløpig lavt forbruk på skoleskyss. I tillegg har 
Mortenstua skole utbetalt overskudd 2016 til eierkommunene med kr 300’. 


Tilskudd til andre har et merforbruk på 2,7 mill. kr. og skyldes i hovedsak at felles skatteoppkreverkontor, 
Indre Østfold Innkjøpssamarbeid og Helsehuset (Indre Østfold Lokalmedisinske kompetansesenter) er betalt for 


hele året. Ekstraordinært eiertilskudd og dekning av tidligere års underskudd for Helsehuset har påført en 


merutgift på kr 1.052’ utover budsjett. Varslede utgifter til Krisesenteret (Trøgstads andel av selskapets 
underskudd for 2016 på kr 90’) er ikke utgiftsført pr. 31.08. 


Kultur har et merforbruk på kr 747’ pr. 31.08.  Kulturmidler til lag og foreninger er utbetalt for hele året.  I 
forbindelse med 100 års markeringen for Trøgstad Fort ble det bevilget 250’ i 2016.  Bevilgningen, som står på 


fond, vil i stor utstrekning dekke de utgifter som har påløpt i forbindelse med markeringen. 
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Tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
De negative økonomiske avvikene må så langt det er mulig dekkes gjennom innsparing på andre budsjettposter 


innenfor områdene stab og fellesutgifter. 
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Indre Østfold Kontrollutvalgssekretariat IKS 
                                                                                                                    
 


Indre Østfold kontrollutvalgssekretariat IKS 
Besøks- og Postadresse: Industriveien 6. 1890 Rakkestad Org.nr.: 987 424 354 
E-postadresse: iokus@fredrikstad.kommune.no Webadresse: www.iokus.no 
Mobil: 908 55 384 


 
Bankkonto: 1050 14 16733  


 


 


Trøgstad kommune  
v/ordfører 
 
 
   
 
Deres referanse Vår referanse Klassering Dato 


 2017/13406-5-190911/2017-IDBREM  510/122 21.09.2017 


 
 


Innstilling fra kontrollutvalget til kommunestyret: Forvaltningsrevisjonsrapport 
- Innkjøp 


 
I kontrollutvalgets møte 18.09.2017 var sak 17/25 Forvaltningsrevisjonsrapport – Innkjøp til 
behandling. Utvalget vedtok følgende innstilling til kommunestyret: 
 
1. Kontrollutvalget tar forvaltningsrevisjonsrapport «Innkjøp» til orientering, og slutter seg 


til revisjonens anbefalinger.  
 


2. Kontrollutvalgets innstilling til kommunestyret:  
 


A. Kommunestyret tar rapporten til orientering, og ber administrasjonen følge opp 
rapportens ni anbefalinger ved å iverksette de anbefalte tiltakene.  
 


 B. Kontrollutvalget følger opp vedtaket ved å bestille oppfølgingsrapport fra 
revisjonen et år etter at revisjonsprosjektet er behandlet i kommunestyret. 


  
 
Det bes om at rapporten fremmes for videre politisk behandling. 
 
 
Med hilsen 
 
 
 
Ida Bremnes Haaby 
rådgiver 
 
 
 
Vedlegg: Samlet saksfremstilling 
 
  







Saksnummer 2017/13406-190911/2017  


 


    
Saksnr.: 2017/13406 
Dokumentnr.: 4 
Løpenr.: 164278/2017 
Klassering: 510/122 
Saksbehandler: Ida Bremnes Haaby 


 
 


Møtebok 


 
Behandlet av Møtedato Utvalgssaksnr. 


Kontrollutvalget Trøgstad 18.09.2017 17/25 


 
 


Forvaltningsrevisjonsrapport - Innkjøp 
 


Kontrollutvalgssekretariatets innstilling  


Sekretariatet anbefaler kontrollutvalget å fatte slik vedtak som oversendes til kommunestyret 
for behandling: 
  
1. Kontrollutvalget tar forvaltningsrevisjonsrapport «Innkjøp» til orientering, og slutter seg 


til revisjonens anbefalinger.  
 


2. Kontrollutvalgets innstilling til kommunestyret:  
 


C. Kommunestyret tar rapporten til orientering, og ber administrasjonen følge opp 
rapportens ni anbefalinger ved å iverksette de anbefalte tiltakene.  
 


 D. Kontrollutvalget følger opp vedtaket ved å bestille oppfølgingsrapport fra 
revisjonen et år etter at revisjonsprosjektet er behandlet i kommunestyret. 


  
 
Rakkestad, 11.08.2017 
Indre Østfold kontrollutvalgssekretariat IKS 


Vedlegg 


 Forvaltningsrevisjonsrapport Innkjøp, Trøgstad kommune 2017 
 


Andre saksdokumenter (ikke vedlagt) 


 Plan for forvaltningsrevisjon 2015-2016, vedtatt KU i sak 14/22 den 25.08.2014, og 
kommunestyret 17.03.2015 sak 22/15. 


 Prosjektbeskrivelse «Innkjøp», vedtatt KU 25.08.2014 
 


Saksopplysninger 


Bakgrunn for prosjektet: 
I kontrollutvalgets møte den 25.08.2014 i sak 14/22 om Plan for forvaltningsrevisjon, vedtok 
kontrollutvalget at forvaltningsrevisjonsprosjekt «Innkjøp» skulle gjennomføres i løpet av 
planperioden. Utvalget vedtok revisors forslag til prosjektbeskrivelse i samme møte. 
Planen er vedtatt i kommunestyret i 2015 i sak 22/15 
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Hovedformålet med forvaltningsrevisjonsprosjektet har vært å kontrollere kommunens 
etterlevelse av anskaffelsesregelverket. Prosjektets problemstillinger har vært: 
 


Er kommunens innkjøpsreglement, rutiner og praksis ved kjøp av varer og tjenester i 
samsvar med gjeldende lovverk? 
Problemstilling 1: Følges lov om offentlige anskaffelser, med tilhørende forskrift, ved 


innkjøp i Trøgstad kommune? 
Problemstilling 2:  Gjøres ulovlige direkte anskaffelser i Trøgstad kommune? 
Problemstilling 3:  Er internkontrollen ved innkjøp av varer og tjenester i Trøgstad 


kommune tilfredsstillende?  
 
 
Funn, konklusjon og anbefalinger: 
Revisor har benyttet RSK 001 – Standard for forvaltningsrevisjon i gjennomføring av 
forvaltningsrevisjonsprosjektet. Det er gitt en utførlig beskrivelse og vurdering av funnene i 
forhold til hver av problemstillingene i rapporten. Det konkluderes med at kommunen i 
hovedsak har gode retningslinjer og rutiner for sine innkjøp, men at disse ikke alltid 
praktiseres. Revisor skriver bla i rapporten at kommunen har «et ubenyttet 
forbedringspotensial når det gjelder kommunens innkjøpspraksis og intern kontroll».  
 
Ut fra sine funn har revisjonen fremmet følgende anbefalinger til kommunen: 


 
«Anbefaling 1: Revisjonen anbefaler Trøgstad kommune å vurdere om vedtatte retningslinjer og 
etablert praksis knyttet til anvisning, attestasjon og rekvirering (innkjøp) av varer og tjenester er 
optimal og hensiktsmessig.  
Anbefaling 2: Enhver offentlig anskaffelse bør, så langt det lar seg gjøre, utsettes for konkurranse. Er 
det etablert en praksis hvor dette kravet ikke hensyntas risikerer man stadige brudd på de 
grunnleggende prinsippene i lov og forskrift om offentlige anskaffelser. I alvorlige tilfeller, særlig ved 
anskaffelser over terskelverdier, kan dette medføre overtredelsesgebyr for kommunen hvis en sak blir 
klaget inn for KOFA  Revisjonen anbefaler derfor Trøgstad kommune fortsatt å ha fokus på 
konkurransekravet ved innkjøp.  
Anbefaling 3: Revisjonen anbefaler at det blir ført anbudsprotokoller ved alle kjøp over 100 000 
kroner, jf anskaffelsesforskriftens § 7.1.  
Anbefaling 4: Revisjonen anbefaler kommunen å være bevisst viktigheten av signering/ datering av 
kontrakter innen vedståelsesfristens utløp.  
Anbefaling 5: Revisjonen anbefaler kommunen å gjøre ytterligere vurderinger av hvilke varegrupper 
og tjenesteområder de bør ha rammeavtaler for. Dette for å unngå eventuelle klagesaker i KOFA og 
med dette risikoen for å måtte utbetale overtredelsesgebyr.  
Anbefaling 6: Revisjonen har registrert at det i enkelte tilfeller tar noe tid fra en rammeavtale går ut til 
en ny rammeavtale er inngått. Revisjonen anbefaler kommunen å etablere prosesser som sikrer en 
mest mulig sømløs overgang mellom rammeavtaler.  
Anbefaling 7: Revisjonen vurderer at kommunen ved enkelte tilfeller handler av andre leverandører 
enn de kommunen har avtale med. Revisjonen anbefaler kommunen å ha fokus på at rammeavtaler 
blir overholdt.  
Anbefaling 8: Trøgstad kommune har forbeholdt seg retten til å velge fritt mellom de tre 
leverandørene man har inngått rammeavtale knyttet til byggetjenester. Revisjonen anbefaler 
kommunen å vurdere sin praksis knyttet til avrop på rammeavtalen for «Byggetjenester».  
Anbefaling 9: Selv om kommunen har rammeavtale med en leverandør vil ikke dette si at kommunen 
kan handle inn fritt og ubegrenset hos denne leverandøren. Kommunen bør så vidt mulig holde seg 
innenfor de rammene som er nedfelt i rammeavtalen. Dette gjelder både hva slags varer eller tjenester 
som anskaffes av en gitt leverandør, samt de økonomiske rammene det anskaffes innenfor. 
Revisjonen anbefaler kommunen å bestrebe seg på at innkjøpssummer og innkjøpte kvanta er i 
samsvar med de rammene som er satt i rammeavtalen.» 
 
 
Rådmannen har gitt tilbakemelding til revisjonen og rådmannens bemerkninger knyttet til de 
enkelte anbefalingene følger ved rapporten. 
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Vurdering 


Det ligger til kontrollutvalget å forsikre seg om at gjennomføring og rapportering av 
revisjonens arbeid skjer i henhold til god kommunal revisjonsskikk og etablerte og anerkjente 
standarder på området. Rapportens utforming, innhold, vurderinger og konklusjoner faller 
imidlertid inn under revisors selvstendige, faglige ansvar. 
  
Sekretariatet har vurdert om rapporten er skrevet i henhold til standardkravene til 
forvaltningsrevisjon (RSK 001), og finner revisors metodiske fremgangsmåte og 
datainnsamling som hensiktsmessig for å gi dekkende svar på problemstillingen. Revisjonen 
har fulgt opp hovedformålet med prosjektet som var å vurdere om kommunens 
innkjøpsreglement, rutiner og praksis ved kjøp av varer og tjenester er i samsvar med 
gjeldende lovverk. Sekretariatet mener bredden i dokumentasjonen som er innhentet og 
kvalitetssikret gir et godt grunnlag for revisjonens anbefalinger. 
 
Rapporten anses å være i samsvar med kontrollutvalgets bestilling. 
 
Sekretariatet anbefaler kontrollutvalget å ta rapporten og rådmannens tilbakemeldinger til 
orientering. Sekretariatet foreslår at kontrollutvalget legger revisjonens vurderinger og 
anbefalinger til grunn i sitt forslag til vedtak i kommunestyret, og videre at kontrollutvalget 
innstiller til kommunestyret at rapportens anbefalinger skal tas til følge og gjennomføres.  
 
Revisjonen vil være til stede og tilgjengelige for å besvare spørsmål fra utvalget når saken 
behandles.  


Kontrollutvalget Trøgstads behandling 18.09.2017: 


Leder innledet og ga ordet til revisjonen som orienterte om 
forvaltningsrevisjonsrevisjonsprosjektet. 
 
Ord til saken: 
Borger Larsen  
Ole Marius Grønlien 
Stian Myhre Eriksen 
Lars Vangen 
 
-Sikre at kommunen forvalter sine midler på mest hensiktsmessig måte 
-God bistand fra administrasjonen 
-Etablert systemer – i all hovedsak i tråd med lov og forskrift 
-Ingen graverende funn, men det er et forbedringspotensialet 
 
Enstemmig vedtak som innstilt. 
 


Kontrollutvalget Trøgstads vedtak og innstilling til kommunestyret 18.09.2017: 


 
1. Kontrollutvalget tar forvaltningsrevisjonsrapport «Innkjøp» til orientering, og slutter seg 


til revisjonens anbefalinger.  
 


2. Kontrollutvalgets innstilling til kommunestyret:  
 


A. Kommunestyret tar rapporten til orientering, og ber administrasjonen følge opp 
rapportens ni anbefalinger ved å iverksette de anbefalte tiltakene.  
 


 B. Kontrollutvalget følger opp vedtaket ved å bestille oppfølgingsrapport fra 
revisjonen et år etter at revisjonsprosjektet er behandlet i kommunestyret. 


 








 


 


 


Forskrift om endring i forskrift 20. november 1992 nr. 854 om registrering og melding av 


vigsel 


 


Fastsatt av Barne- og likestillingsdepartementet 18. september 2017 med hjemmel i lov 4. juli 1991 nr. 47 om ekteskap § 17. 


Ved kgl. res 10. september 2004 er myndigheten etter ekteskapsloven § 17 delegert til Barne- og familiedepartementet (nå 


Barne- og likestillingsdepartementet).   


 


I 


 


I forskrift 20. november 1992 nr. 854 om registrering og melding av vigsel gjøres følgende 


endringer: 


 


§ 1 bokstav c, d og ny bokstav e skal lyde: 


c) livssynssamfunn med vigselsrett  


d) særskilt oppnevnt vigsler etter ekteskapsloven § 12 d  


e) ordfører, varaordfører eller kommunalt ansatt eller folkevalgt som kommunestyret 


selv har gitt vigselsmyndighet.  


 


§ 3 oppheves.  


 


§ 5 skal lyde: 


§ 5 Meldingen sendes på blankett fastsatt av departementet. Samtlige spørsmål skal besvares 


så langt de passer. Vigsler etter ekteskapsloven § 12, unntatt prest i Den norske kirke, skal, 


sammen med vigselsmeldingen, legge ved dokumentasjon for sin vigselsmyndighet.  


 


II 


Endringene trer i kraft 1. januar 2018.  


 








 


 


Forskrift om kommunale vigsler 


 


Fastsatt av Barne- og likestillingsdepartementet 18. september 2017 med hjemmel i lov 4. juli 1991 nr. 47 om 


ekteskap § 12 a andre ledd.  


 


§ 1 Tilgjengelig vigseltilbud i kommunen 


Kommunen skal ha et tilgjengelig vigselstilbud til personer som nevnt i § 2 første ledd. 


Tilbudet skal dekke etterspørselen i kommunen på en god måte og tilrettelegges for personer 


med funksjonsnedsettelse og for andre med særskilte behov.  


 


§ 2 Tilbud til egne innbyggere mv.  


Vigselstilbudet skal være gratis for kommunens egne innbyggere og for personer som 


ikke er bosatt i Norge, men som oppfyller vilkårene for å inngå ekteskap her.  


Kommunen kan ta betaling for nødvendige merkostnader dersom kommunen tilbyr 


vigsel ut over det vanlige tilbudet om tid og sted. Brudefolkene skal informeres om kostnaden  


i god tid før vigselen.  


 


§ 3 Tilbud til andre kommuners innbyggere 


Tilbyr kommunen vigsel for andre enn de som er nevnt i § 2, kan kommunen ta 


betaling for nødvendige kostnader til vigselen. Brudefolkene skal informeres om kostnaden i 


god tid før vigselen. 


 


§ 4 Kommunale bestemmelser om betaling 


Krav om betaling for vigsler etter § 2 andre ledd og § 3, bør fastsettes i egne 


bestemmelser.  


 


§ 5 Ikrafttredelse 


Forskriften trer i kraft 1. januar 2018.  


 


 
 








 


Rundskriv  


 


 


 


Nr.         Dato 


Q-11/2017       21. september 2017 


 


Kommunale vigsler  


Kort om inngåelse av ekteskap  


Ekteskap blir inngått ved at brudefolkene møter for en vigsler. Mens begge er til stede skal de 


erklære at de ønsker å inngå ekteskap med hverandre. Deretter skal vigsleren erklære dem for 


ektefolk.  


Før ekteskapet kan inngås må ekteskapsvilkårene prøves. Det vil si at det skal kontrolleres at 


de som skal gifte seg oppfyller vilkårene i ekteskapsloven. Det er folkeregistermyndigheten 


(skattekontoret) som prøver at ekteskapsvilkårene er oppfylt.  


Lovendring 


Fra 1. januar 2018 overtar kommunene ansvaret for borgerlige vigsler. Bestemmelsene om 


inngåelse av ekteskap følger av ekteskapsloven kapittel 3. Lovendringene som er vedtatt er 


(endringer i kursiv):  


§ 12 Vigslere 


Vigslere er: 


a) prest i Den norske kirke, og prest eller forstander i et registrert trossamfunn, eller 


seremonileder eller tilsvarende i livssynssamfunn som mottar tilskudd etter lov 12. juni 1981 


nr. 64 om tilskott til livssynssamfunn når Kongen har godkjent formen for inngåelse av 


ekteskap. 


b) ordførere, varaordførere og kommunalt ansatte eller folkevalgte som kommunestyret 


selv gir slik myndighet. 


c) utsendt utenrikstjenestemann, jf. utenrikstjenesteloven § 14. 


d) Sysselmannen på Svalbard. Sysselmannen kan delegere vigselsmyndighet til 


tjenestemenn ved sysselmannskontoret. 


e) særskilt vigsler oppnevnt av departementet i tilfeller der det er behov for det på grunn 


av lange avstander eller av andre grunner. Oppnevningen gjelder for fire år. 
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Departementet kan gi forskrift om tildeling og tilbaketrekking av vigselsrett for seremonileder 


eller tilsvarende i livssynssamfunn. 


§ 12 a Vigsler i kommunen 


Kommunen skal ha et tilbud om vigsel for kommunens innbyggere og personer som ikke er 


bosatt i Norge, men som fyller vilkårene for å inngå ekteskap i Norge etter kapittel 1. 


Departementet kan gi forskrift om kommunalt vigselstilbud med regler om at vigselstilbudet 


skal være tilgjengelig og om betaling for vigsler. 


Vigselsmyndighet i kommunen 


Lovendringen innebærer at ordførere, varaordførere og kommunalt ansatte eller folkevalgte 


som kommunestyret selv gir slik myndighet skal gjennomføre vigsler. Ordførere og 


varaordførere får en direkte myndighet etter loven. I tillegg kan kommunestyret gi 


vigselsmyndighet til personer som er ansatt eller folkevalgt i kommunen. Med ansatt menes 


både fast ansatt og midlertidig ansatt. Kommunen kan også velge å ansette noen for denne 


oppgaven. Beslutningen om hvem som skal ha vigselsmyndighet, i tillegg til ordfører og 


varaordfører, skal tas av kommunestyret selv og kan ikke overlates til andre.  


Kommunen må selv vurdere hvem som er egnet for oppgaven. Det er ikke krav om særlig 


kompetanse eller erfaring. I lovforarbeidene1 blir det uttalt at det kan være hensiktsmessig at 


det også tilbys vigslere som er politisk nøytrale.  


Vigselsmyndigheten vil opphøre dersom en folkevalgt ikke lenger er folkevalgt eller 


vigslerens ansettelsesforhold i kommunen avsluttes. Vigselsmyndigheten vil også opphøre 


dersom kommunestyret trekker tilbake tildelingen.  


Kommunen må ha oversikt over hvem som til enhver tid er vigslere. At vigsler har 


vigselsmyndighet er et vilkår for at ekteskapsinngåelsen er gyldig. For å unngå hyppige 


skifter av hvem som har vigselsmyndighet, og eventuell usikkerhet knyttet til dette, anbefaler 


departementet at det gis vigselsmyndighet for en lengre periode. Det anbefales også at det 


ikke tildeles vigselsmyndighet bare for engangstilfeller. 


Det kan være hensiktsmessig at kommunen gir informasjon om hvem som er vigslere i 


kommunen på sine nettsider. Det vil gi innbyggerne et godt tilbud, ved at de vet hvem som er 


vigslere og hvem de kan henvende seg til. Det vil også kunne lette arbeidet for 


folkeregistermyndigheten og andre myndigheters kontroll av at vigselen er gyldig inngått.  


Vigsler skal sammen med vigselsmeldingen til folkeregistermyndigheten legge ved 


dokumentasjon for sin vigselsmyndighet, jf. forskrift om registrering og melding av vigsel § 


5. Dette innebærer at tildeling av vigselsmyndighet må være skriftlig.  


En kommunal vigsler kan gjennomføre en vigsel i hele landet. Uansett hvor vigselen 


gjennomføres, handler vigsleren på vegne av den kommunen han er folkevalgt eller ansatt i, 


for eksempel når det gjelder regler for dekning av merutgifter ved vigselen.  


                                                 


1 Prop. 91 L (2016-2017) Endringer i ekteskapsloven og bustøttelova m.m. (oppgaveoverføring til kommunene) 
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Dersom kommuner ønsker å inngå interkommunalt samarbeid om vigselsoppgaven, må dette 


gjøres innenfor reglene i ekteskapsloven og kommuneloven. Dette innebærer blant annet at 


ordfører og varaordfører i kommunene som samarbeider, fortsatt har vigselsmyndighet og det 


er kommunestyrene selv som må gi myndighet til ansatte eller folkevalgte i de deltakende 


kommunene som skal få slik myndighet. Denne oppgaven vil innebære myndighetsutøvelse, 


og det vil derfor være vertskommunemodellen etter reglene i kommuneloven kapittel 5 A som 


er egnet samarbeidsmodell.  


Tilbud om vigsel 


Kommunen har plikt til å ha et tilbud om vigsel for kommunens innbyggere og personer som 


ikke er bosatt i Norge, men som fyller vilkårene for å inngå ekteskap i Norge, jf. 


ekteskapsloven § 12 a.  


Det er tilstrekkelig at én av brudefolkene er bosatt i kommunen for at plikten gjelder. Hvem 


som anses å være bosatt i kommunen følger av de alminnelige regler om folkeregistrering av 


bostedsadresse, jf. folkeregisterloven med forskrifter.  


Ekteskapsloven bygger på en forutsetning om at de som oppfyller vilkårene for inngåelse av 


ekteskap og kravene til prøving, har krav på vigsel i Norge. Det gjelder også personer som 


bare oppholder seg midlertidig i landet. Kommunenes tilbud om borgerlig vigsel gjelder både 


for utenlandske brudefolk og for norske statsborgere som er bosatt i utlandet. Disse gruppene 


skal også få benytte seg av vigselstilbudet i kommunen, uten å måtte betale for dette. En slik 


ordning er videreføring av praksis fra borgerlige vigsler i domstolene.  


Kommunen kan selv bestemme om de vil tilby vigsler for andre kommuners innbyggere.  


Forberedelse til vigselen 


De som tar kontakt med kommunen om vigsel må få beskjed om at de må ha gyldig 


prøvingsattest på tidspunktet for ekteskapsinngåelsen, jf. ekteskapsloven § 14 første ledd jf. § 


10. Det er folkeregistermyndigheten som utsteder prøvingsattest, og den er gyldig i fire 


måneder fra utstedelse. Prøvingsattesten gis på bakgrunn av egenerklæring fra begge 


brudefolkene, forlovererklæring og eventuelle andre dokumenter (oppholdstillatelse/ 


dokumentasjon på skifte/ anerkjennelse av utenlandsk skilsmisse). Skjemaer finnes på 


skatteetatens hjemmeside eller hos statlig blankettarkiv. Folkeregistermyndigheten skal på 


bakgrunn av disse opplysningene prøve om ekteskapsvilkårene etter norsk rett er oppfylt.  


Kommunen bør ha rutiner for når vigsel kan avtales med kommunen, for eksempel tidligst fra 


det tidspunkt det foreligger gyldig prøvingsattest.  


Kommunen kan selv bestemme hvor og når de skal tilby vigsler. Det er likevel viktig at 


tilbudet er tilgjengelig. Tilbudet i kommunen skal dekke etterspørselen på en god måte, jf. 


forskrift om kommunale vigsler § 1. Departementet legger til grunn at kommunene har 


rådhus, kommunehus eller andre lokaler som er egnet og kan gjøres tilgjengelige for vigsler.  


Gjennomføring av vigselen 


I lovforarbeidene har departementet uttalt at det er viktig at kommunen legger til rette for 


vigselens seremonielle karakter, uavhengig av hvem som gjennomfører vigselen. Rammen 



http://www.skatteetaten.no/no/Person/Folkeregister/Ekteskap-og-samliv/Ekteskap/Ekteskap-i-Norge/Veien-til-ekteskapet---steg-for-steg/Papirer-som-ma-fylles-ut/?step=2

https://signform.no/dss/statlige-blanketter?view=forms&id=8
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rundt vigselen, som bruk av det borgerlige vigselsformularet og egnet lokale, er av stor 


betydning for om seremonien oppleves som høytidelig og verdig.  
 


Det borgerlige vigselsformularet, som er en tekst som vigsler leser under seremonien, skal 


benyttes ved gjennomføring av borgerlige vigsler. Vigselsformularet setter en ramme rundt 


hva vigselsseremonien skal inneholde. Seremonien kan tilpasses med for eksempel tekst og 


musikk utover dette, dersom brudefolkene ønsker det. Det er opp til kommunen å vurdere hva 


de vil tillate av ekstra innhold.  


Før vigsel foretas, skal vigsleren motta prøvingsattesten som viser at ekteskapsvilkårene er 


prøvet, jf. ekteskapsloven § 14. Brudefolkene bør legitimere seg for å godtgjøre at de er de 


samme personene som det er foretatt prøving for. Til dette kan for eksempel pass, førerkort og 


bankkort fremlegges. Om legitimasjonen skal godtas, beror på en konkret vurdering.  


To vitner må være til stede under seremonien, jf. ekteskapsloven § 11 andre ledd. Dette kan 


være forloverne eller to andre myndige personer.  


Det borgerlige vigselsformularet er vedtatt på bokmål og nynorsk.2 Det finnes oversettelser til 


samisk, engelsk, tysk, fransk, spansk og russisk. Alle versjonene kan finnes på Bufdir sine 


hjemmesider.  


Det følger av ekteskapsloven § 14 andre ledd at en vigsler som kjenner til at et vilkår for å 


inngå ekteskap ikke er oppfylt, ikke skal foreta vigsel. Dersom vigsler finner at det er grunn 


til tvil om et vilkår er oppfylt, kan vigselen utsettes og brudefolkene pålegges å skaffe bevis 


for at vilkåret er oppfylt.  


Kommunale vigslere har ellers ikke grunnlag for å nekte å gjennomføre en vigsel, jf. 


ekteskapsloven § 13 og § 14.  


Melding om vigsel og registrering 


Prøvingsattesten fra folkeregistermyndigheten utgjør også melding om vigsel og vigselsbok 


(skjema Q-0309). Skjemaets del om Melding om vigsel/ Vigselsbok skal fylles ut av vigsler. 


Samtlige spørsmål på vigselsmeldingen skal besvares så langt de passer. Brudefolkene og 


vitnene skal også undertegne vigselsmeldingen. En bekreftet kopi skal returneres til 


folkeregistermyndigheten senest innen tre dager, jf. forskrift om registrering og melding av 


vigsel § 4.  


Vigsler skal sammen med vigselsmeldingen legge ved dokumentasjon for sin 


vigselsmyndighet, jf. forskrift om registrering og melding av vigsel § 5. For ordfører og 


varaordfører er det tilstrekkelig med dokumentasjon på vervet. 


En bekreftet kopi av skjemaet gis til brudefolkene og utgjør midlertidig vigselsattest. Endelig 


vigselsattest utstedes av folkeregistermyndigheten.  


Kommunen har ansvar for å føre vigselsbok med oversikt over ekteskap som er inngått i 


kommunen, jf. forskrift om registrering og melding av vigsel § 1 første ledd bokstav e). Det 


originale skjemaet "Prøvingsattest/Melding om vigsel/Vigselsbok", som beholdes av vigsler, 


                                                 


2 https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/1996-01-19-4263?q=vigselsformular  



https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/1996-01-19-4263?q=vigselsformular
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utgjør vigselsboken. Det er ellers ikke spesifikke krav til hvordan vigselsboken skal føres eller 


oppbevares.  


Økonomi 


Forskrift om kommunale vigsler har bestemmelser om betaling for vigsler.  


Det følger av forskriften § 2 at vigselstilbudet skal være gratis for kommunens egne 


innbyggere og for personer som ikke er bosatt i Norge, men som fyller vilkårene for å inngå 


ekteskap her.  


Det følger av § 2 andre ledd at kommunen kan ta betaling for nødvendige merkostnader 


dersom kommunen tilbyr vigsel ut over det vanlige tilbudet om tid og sted. Med vanlig tid 


menes både tidspunktet for vigsel og vigselens varighet. Brudefolkene skal informeres om 


kostnaden i god tid før vigselen.  


Det følger av § 3 at dersom kommunen tilbyr vigsel for andre enn de som er nevnt i § 2 (egne 


innbyggere og personer som ikke er bosatt i Norge), kan kommunen ta betaling for 


nødvendige kostnader til vigselen. Brudefolkene skal informeres om kostnaden i god tid før 


vigselen.  


Kostnader som kan kreves dekket av kommunen etter forskriften § 2 og § 3 er for eksempel 


utgifter for vigsler, transport og oppvarming av lokale. Det er ikke anledning for kommunen 


til å ta betaling ut over dekning av nødvendige (mer)kostnader.  


Krav om betaling for vigsler etter forskriften § 2 andre ledd og § 3, bør fastsettes i egne 


bestemmelser, jf. forskriften § 4. Slike bestemmelser bør angi at det kan tas betaling, hvilke 


type kostnader betalingen skal dekke og hvilke satser som gjelder for de enkelte kostnadene.   


Ugyldige ekteskapsinngåelser 


En vigsel er av seremoniell karakter, men en vigsel er også en offentligrettslig handling, og 


vigsler har ansvar for å forvisse seg om at vilkårene for inngåelse av ekteskap er oppfylt.  


Ekteskapsloven § 16 har bestemmelser om ugyldige vigsler. For at en ekteskapsinngåelse skal 


være gyldig må fremgangsmåten i ekteskapsloven § 11 første ledd, jf. § 12, følges. Det 


innebærer at begge brudefolkene må være til stede under vigselen, og erklære at de ønsker å 


inngå ekteskap med hverandre, samt at vigsleren må erklære dem for ektefolk. Vigselen vil 


være ugyldig hvis den er foretatt av en person som ikke har myndighet til å foreta vigsler. 


Hvis en vigsel blir gjennomført av en kommunalt ansatt eller folkevalgt som ikke har fått 


myndighet til dette av kommunestyret, vil det innebære at ekteskapet ikke er gyldig. 


En vigsel vil også være ugyldig hvis det ikke forelå gyldig prøvingsattest på 


vigselstidspunktet, jf. ekteskapsloven § 10. 


Hvis de formelle reglene for inngåelse av ekteskap ikke er fulgt, innebærer det at ekteskapet 


ikke anses for å være inngått og ekteskapet vil da heller ikke ha noen rettsvirkninger. Etter 


begjæring fra en av partene, kan et ugyldig ekteskap likevel godkjennes. Det er Fylkesmannen 


i Oslo og Akershus som behandler søknader om etterfølgende godkjenning av ugyldige 


ekteskap. For at fylkesmannen kan gi etterfølgende godkjenning, må det foreligge «særlige 


grunner», jf. ekteskapsloven § 16 andre ledd. Departementet understreker at adgangen til å gi 


etterfølgende godkjenning er en unntaksregel. 
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Departementet oppfordrer på denne bakgrunn vigsler til å være påpasselig med at 


formalitetene ved vigselen blir fulgt. Vi viser i den forbindelse til den belastningen en ugyldig 


ekteskapsinngåelse kan medføre for brudefolkene. 


Det framgår av ekteskapsloven § 1b at ekteskap skal inngås av egen fri vilje og med eget 


samtykke. Et ekteskap som ikke er inngått frivillig kan bli kjent ugyldig av domstolene, jf. 


ekteskapsloven § 16 tredje ledd.  


Rettskilder 


Lov om ekteskap av 4. juli 1991 nr. 47 


Forskrift om kommunale vigsler av 18. september 2017 nr. 1421 


Forskrift om registrering og melding av vigsel av 20. november 1992 nr. 854 


Forskrift om endring i forskrift om registrering og melding av vigsel  av 18. september 2017 


nr. 1422 


Forarbeidene til lovendringen om overføring av vigselsmyndighet fra domstolene til 


kommunen finnes i Prop. 91 L (2016-2017), kapittel 3 og Innst. 376 L (2016-2017)  


Rundskriv Q-20/2016 om ekteskapsloven    



https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1991-07-04-47?q=ekteskapslov

https://lovdata.no/dokument/LTI/forskrift/2017-09-18-1421

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/1992-11-20-854

https://lovdata.no/dokument/LTI/forskrift/2017-09-18-1422

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/prop.-91-l-20162017/id2547555/

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Publikasjoner/Innstillinger/Stortinget/2016-2017/inns-201617-376l/

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/rundskriv-q-202016---ekteskapsloven/id2469009/
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Forskrift om ordensreglement – Grunnskolen i Trøgstad 
 


Hjemmel: Fastsatt av Kommunestyret i Trøgstad kommune xx.yy.2017 med hjemmel i lov 17. juli 


1998 nr. 61 om grunnskolen og den vidaregåande opplæringa (opplæringslova) § 2-9. 


 


§ 1 Formål 


Alle elevene har rett til et trygt og godt skolemiljø som fremmer helse, trivsel og læring. 
Ordensreglementet for skolene i Trøgstad er et virkemiddel for å nå denne målsettingen. Regler og 
rutiner inngår som et viktig element i utviklingen av sosiale ferdigheter og bygging av positive 
relasjoner mellom elever og mellom elever og ansatte.  


 


§ 2 Virkeområde 


Ordensreglementet gjelder for grunnskolen i Trøgstad kommune. Ordensreglementet kan ikke 
fravikes. Rektor har ansvaret for å informere elever og foresatte om konsekvensene gitt i denne 
forskriften. I tillegg til denne forskriften om ordensreglement gis den enkelte rektor myndighet til å gi 
utfyllende ordensregler tilpasset den enkelte virksomhet. 


Ordensreglementet gjelder i skoletiden og på alle arrangementer og turer i skolens regi. Mobbing 
eller andre krenkelser som skjer utenfor skoletiden og som er foranlediget av skolesituasjonen eller 
setter sitt preg på den, vil kunne omfattes av ordensreglementet. 


 


§ 3 Elevenes rettigheter og plikter 


Alle elevene har rett til et trygt og godt skolemiljø som fremmer helse, trivsel og læring. Skolen skal 


ha nulltoleranse mot krenking som mobbing, vold, diskriminering og trakassering, og skolen skal 


arbeide kontinuerlig og systematisk for å fremme helsa, miljøet og tryggheten til elevene.  Det 


forventes at elevene gjør sitt beste for å bidra til at alle opplever et trygt og godt skolemiljø. 


Elevene har rettigheter beskrevet i opplæringsloven og forskriften til opplæringsloven når det gjelder 


elevene sitt skolemiljø og medvirkning til utformingen av skolesamfunnet. Slike bestemmelser er i 


utgangspunktet ikke en del av ordensreglementet og blir derfor ikke nærmere behandlet her. Sml. 


Opplæringsloven § 9A-1-9. 


 


§ 4 Orden 


Elevene skal ha god orden. Det er god orden å: 


 Møte presis til timer og avtaler. 


 Gjøre skolearbeidet man blir pålagt så godt man kan og til avtalt tid. 


 Ha skolesakene i orden og ha med nødvendige læremidler og utstyr. 


 Ta godt vare på alt som tilhører skolen, både ute og inne. 


 Holde skolens område rent og ryddig. 


 Ta godt vare på personlige eiendeler. Skolen har intet ansvar for personlige eiendeler. 
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§ 5 Oppførsel 


Elevene skal ha god oppførsel. Det er god oppførsel å: 


 Være hyggelige og høflige mot hverandre. 


 Bruke et språk som viser hensyn og respekt for andre. 


 Være på skolen og delta i undervisningen hele skoledagen. 


 Bidra til arbeidsro i timene. 


 Vise respekt for skolens og andres eiendeler. 


 Ikke fuske eller forsøke å fuske på prøver eller innleveringer. 


 Ikke mobbe, eller på andre måter krenke eller trakassere andre fysisk, verbalt eller digitalt. 


 Ikke diskriminere eller trakassere andre fysisk eller psykisk med bakgrunn i kjønn, seksuell 


legning, religion eller etnisitet. 


 Ikke være voldelig eller komme med trusler. 


 Ikke ha med farlige gjenstander eller våpen på skolens område. 


 Ikke bruke, oppbevare, omsette eller motta snus, tobakk, alkohol, narkotika eller andre 


rusmidler.  


 Ikke kjøpe/selge varer eller tjenester på skolens område. 


Grunnlaget for vurdering i orden og oppførsel er knyttet til i hvilken grad eleven opptrer i tråd med 


ordensreglementet til skolen. Vanligvis skal det ikke legges avgjørende vekt på enkelthendelser; 


unntaket er dersom enkelthendelser er særlig klanderverdige eller grove. Fravær kan føre til nedsatt 


karakter i enten orden eller i oppførsel, jf. Forskrift til opplæringsloven § 3-5. 


 


§ 6 Sanksjoner – retningslinjer ved brudd på forskrift om ordensreglement 


Alle konsekvenser ved regelbrudd skal vær av en slik art at elevene forstår hvilke regler som er brutt 


og hvorfor skolen må reagere på dette. Eleven skal, hvis det er mulig, få anledning til å gjøre opp for 


seg. 


Skolen skal påse at saken er så godt opplyst som mulig. Eleven har alltid rett til å uttale seg til den 


som treffer avgjørelsen før det besluttes sanksjoner. Kun sanksjoner som følger av lov eller 


ordensreglement kan benyttes. 


Brudd på lov eller ordensreglement kan medføre følgende tiltak etter sakens alvor: 


 Muntlig eller skriftlig irettesettelse/advarsel. 


 Muntlig eller skriftlig kontakt med hjemmet og involvering av foresatte. 


 Pålegg om oppgaver for å rette opp skade som er påført skolens eiendom eller eiendeler. 


 Tilstedeværelse på skolen før eller etter skoletid i forbindelse med samtaler med 


lærer/rektor og/eller utføring av pålagte oppgaver. 


 Ved fusk eller forsøk på fusk vil prøven underkjennes, hjemmet kontaktes og karakteren i 


oppførsel kan påvirkes.  


 Gjenstander det ikke er lov å ha med på skolen eller gjenstander som brukes forstyrrende 


eller provoserende kan beslaglegges av skolen ut dagen. Ved gjentatte tilfeller må foresatte 


hente gjenstanden. 


 Bortvisning fra undervisningen for enkelttimer eller for resten av dagen (1.-7. trinn). 


Foreldrene skal varsles før det blir satt i verk bortvisning for resten av dagen. 


 Bortvisning fra undervisningen i inntil tre dager (8.-10. trinn). 
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 Midlertidig eller permanent klassebytte. 


 Midlertidig eller permanent skolebytte. 


 Nedsatt karakter i orden eller oppførsel. 


 Våpenlignende gjenstander og rusmidler kan overlates til politiet. 


 Straffbare forhold i henhold til norsk lov som skjer på skolens område meldes til politiet. 


Sanksjonene skal stå i rimelig forhold til bruddet på ordensreglementet. Kollektiv avstraffelse er ikke 


tillatt. Heller ikke utestengelse fra for eksempel en skoletur: Det vil si at en elev ikke kan risikere å gå 


glipp av aktiviteter som skolen arrangerer på bakgrunn av noe eleven har gjort i forkant og uavhengig 


av aktiviteten. 


 


§ 7  Saksbehandling 


Skolen må som forvaltningsorgan alltid forholde seg til de generelle saksbehandlingsreglene i 


forvaltningsloven. 


Før det blir tatt en avgjørelse om sanksjonering skal eleven ha fått mulighet til å forklare seg muntlig 


overfor den som skal ta avgjørelsen, jf. Opplæringsloven § 2-9. 


De mest alvorlige sanksjonene for brudd på ordensreglementet vil være så bestemmende for elevens 


rettigheter eller plikter at det må fattes enkeltvedtak etter forvaltningsloven § 2, noe som krever 


skriftlighet, begrunnelse og klagerett. Fylkesmannen vil være endelig klageinstans for enkeltvedtak i 


grunnskolen. 


 


§ 8 Ikrafttredelse 


Denne forskriften trer i kraft 01.01.2018. 


Forskriften erstatter «Ordensreglement for skolene i Trøgstad – vedtatt 16.06.2011.» 


 


§ 9 Kunngjøring 


Forskrift om ordensreglement for grunnskolen i Trøgstad kommune og skolens egne regler gjøres 


kjent for elever, foresatte og ansatte hvert år ved skoleårets begynnelse. Reglementet skal være 


tilgjengelig på skolens og kommunens internettsider. 


 


 


 


 


Høringsforslag september 2017 

















 
 


Samarbeidsavtale 


 


 


 


 


Mellom Østfold fylkeskommune, Fylkesmannen i Østfold, Askim kommune, Eidsberg 
kommune, Fredrikstad kommune, Halden kommune, Hobøl kommune, Hvaler kommune, 
Marker kommune, Moss kommune, Rakkestad kommune, Rygge kommune, Råde kommune, 
Rømskog kommune, Sarpsborg kommune, Skiptvet kommune, Spydeberg kommune, Trøgstad 
kommune og Våler kommune vedrørende videreføring av Klima Østfold-samarbeidet.  
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1. Forankring og varighet 


Klima Østfold-samarbeidet er forankret i Fylkesplanen, kommunale klima- og 
energiplaner, kommuneplaner samt kommunale enkeltvedtak. Klima Østfold ble etablert 
29.02.2012 for tre år og vedtatt videreført fra 01.01.2015 til 31.12.2017. Klima Østfold 
videreføres med dette fra 01.01.2018 til 31.12.2022. Neste videreføring av Klima Østfold 
vurderes innen 31.12.2022 basert på erfaringene som gjøres. Ved 
kommunesammenslåing vil medlemskap gjelde ny kommune med mindre avtalen sies 
opp. 


 


2. Formål 


Formålet med samarbeidet er å styrke grunnlaget for å oppnå partenes egne vedtatte 
klimamål. Østfold vil bidra til å nå Parisavtalens ambisjoner om å begrense 
temperaturstigningen til godt under 2˚C, helst under 1,5˚C, sammenliknet med 
førindustriell tid. Klima Østfold vil bidra til at de nasjonale klimamålene nås. 


Klima Østfold skal være et verktøy for planlegging og gjennomføring av tiltak for reduksjon 
av klimagassutslipp og energiforbruk. Det skal samarbeides om prosjekter og tiltak som er 
forenlig med kommunenes klima- og energiplaner, samt andre kommunale planer. 
Arbeidet organiseres gjennom en årlig handlingsplan for Klima Østfold-samarbeidet.   


Klima Østfold skal ikke være en erstatning for kommunalt klima- og energiarbeid, men en 
styrking og ressurs for partnernes egen måloppnåelse. 


 


3. Nettverkets rolle 


Klima Østfolds rolle er å øke gjennomføringsevnen for klima- og energitiltak gjennom å: 


• Koordinere klima- og energiarbeid i fylket for å styrke gjennomføringen av 
kommunenes vedtatte politikk 


• Tilrettelegge for samarbeid og deling av erfaring mellom partene 


• Mobilisere økte ressurser til tiltak gjennom søknader til tilskuddsprogrammer 
nasjonalt og internasjonalt 


• Kompetanseheving og informasjonsspredning hos partene og i Østfoldsamfunnet. 


• Kvalitetssikre og følge opp tiltak ut fra potensial for reduksjon av klimagassutslipp  


• Utvikle relevante indikatorer og utarbeide klimaregnskap for kommunene for å 
måle oppfølgingen av klimaplanene over korte og lengre perioder  


• Utvikle relevante indikatorer og utarbeide klimaregnskap for kommunene for å 
måle utviklingen over tid 
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4. Overordnet ansvar, eierskap og økonomi 


Fylkeskommunen har det formelle ansvaret for Klima Østfold-samarbeidet og for tilsetting 
av koordinator og eventuelt prosjektmedarbeidere. Gjennomføringen er imidlertid basert 
på et partnerskap, der partnerne skal være likeverdige med hensyn til styring, utvikling og 
gjennomføring. Fylkeskommunens og kommunenes deltakelse er forankret i fylkestings- 
og kommunestyrevedtak. 


 
Forpliktelser 


• Østfold fylkeskommune bidrar med kontorfasiliteter og et årlig beløp til drift av 
Klima Østfold tilsvarende det som deltagende kommuner bidrar med i sum, 
begrenset oppad til kr 820 000. 


• Hver kommune bidrar med et årlig beløp til drift av Klima Østfold tilsvarende kr 
20 000,- pluss kr 1,50 per innbygger. Pris justeres årlig i henhold til innbyggertall 


• Klimarådet har anledning til å foreslå endring av prisgrunnlaget overfor deltakerne.  


• Alle parter har en oppnevnt klimakontakt som deltar i nettverkets administrative 
gruppe.  


 


5. Organisering 


Nettverket har følgende organisering:  


 


• Klimarådet er øverste organ for Klima Østfold og vedtar årlig handlingsplan og 
budsjett. Klimarådet skal bestå av fylkesordfører og ordførere fra de deltagende 
kommunene samt representant for fylkesmannen. Klimarådet skal arbeide for 
realistiske løsninger og tilstrebe konsensusløsninger. Klimarådet velger en leder og 
kan velge et Arbeidsutvalg som møtes mellom Klimarådsmøtene.  


o Klimarådet møtes hvert år, tidligst mulig og senest innen utgangen av første 
kvartal for å vedta budsjett og handlingsplan, samt godkjenne regnskap og 
årsrapport fra foregående år. 


 


• Klimakontaktene - administrativ gruppe - består av en fast kontaktperson fra 
administrasjonen til hver av partene. Gruppen har ansvaret for det faglige arbeidet i 
nettverket. Klimakontaktene bidrar til utforming av handlingsplan og budsjett, og er 
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pådrivere for at aktuelle aktiviteter i planen følges opp i sin kommune. Utover dette 
deltar kommunen i de faggruppene og prosjektene som er forenlig med kommunens 
vedtatte politikk.  
 


• Koordinator organiserer det daglige arbeidet i Klima Østfold og legger til rette for 
arbeidet i Klimarådet, Arbeidsutvalget, Klimakontaktene, faggrupper og prosjekter. 
Koordinator er også pådriver i prosesser og aktiviteter definert i nettverkets 
handlingsplan. Koordinator holder Klimakontaktene og Arbeidsutvalg orientert om 
arbeidet.  


 


• Faggruppene er selvstendige grupper som opprettes i tråd med handlingsplanen – 
eller når det oppstår et ønske blant partene om å jobbe med egne tema. 
 


• Temasamlinger og prosjekter 
Der det er hensiktsmessig organiseres temasamlinger rettet mot fagfolk i 
kommunene, fremfor faggrupper. I tillegg jobbes det med aktiviteter gjennom 
eksternt finansierte prosjekter, der klimakontaktene ofte vil være bindeleddet ut til 
relevante personer i kommunene. 


 
 
 


6. Oppsigelse 
Forpliktelser i henhold til denne avtalen begynner å løpe fra signeringsdato. Avtalen 
gjelder t.o.m. 31.12.2022. Avtalen kan sies opp av partene med ett års varsel per 1. 
november. 
 
Partene er innforstått med at lovendringer eller endrede driftsforutsetninger kan føre 
til at avtalen må reforhandles.  
 


 








 
 
 
 


Vedlegg 2 - Eksempler på aktiviteter i Klima Østfold fra oppstart til i dag 
• Arena for klimakontaktenes kontinuerlige oppbygging av kompetanse knyttet til 


klimareduserende tiltak, samt erfaringsutveksling (pågår) 
• Abonnerer på energikalkulator for boliger som er gratis for Østfoldinnbyggere: 


klimaostfold.no/energiportalen/ (pågår) 
• Enøk-kvelder med råd om energiomlegging i boliger har vært arrangert i en rekke 


kommuner (skal videreutvikles og videreføres) 
• Felles rammeavtale for elsykler til tjenestesykler og elsykler til utlån for publikum på 


en del Østfoldbibliotek (pågår) 
• Utarbeidet felles mal for strategi for ladeinfrastruktur 
• Felles rammeavtale for innkjøp av nær 400 ladestolper for elbil. Klima Østfold mottok 


Zeroprisen årets klimatiltak i 2014 for dette og strategiarbeidet. (Rammeavtale 
fortsatt gjeldende) 


• Uttesting av elbiler i ulike kommunale etater (Over 384 kommunalt ansatte fikk teste) 
• Uttesting av fossilfrie maskiner i kommunale etater (pågår)  
• Energianalyse og energimerking, kommunale bygg som grunnlag for tiltak 
• Energirådgivertjenester der hver kommune fikk 25 timer dekket til å sette i gang 


arbeidet.  
• Klimagassregnskap over kommunenes egen virksomhet, inkludert indirekte utslipp 


(utslipp som skjer andre steder enn i Østfold som følge av kommunenes forbruk). 
Inndataene er Kostra-tall. Noen kommuner har supplert med reelle energi- og 
drivstofftall og har dermed fått mer presise regnskap.  


• Kursing av bønder og agronomelever om energieffektive og klimasmarte tiltak 
(Prosjektperiode 1 gjennomført. Del 2 pågår) 


 
 








 
 


Vedlegg 3: Klimagassutslipp og klimamål i Østfold 
 
Direkte klimagassutslipp i Østfold har gått noe ned i perioden som Statistisk sentralbyrå, SSB, 
har sammenliknbare beregninger for fylket; årene 2009, -13, -11, og -15. Utslippene gikk ned 
9 % fra 2009 til 2015. Det skyldes nedgang i fossil oppvarming av bygg, og delvis klimatiltak og 
delvis nedleggelse i industrien. Utslipp fra transport (veitrafikk og maskiner) har økt med 18 % 
i samme periode. Se figurene for samlede utslipp og for fordelingen mellom utslipp slik de var 
i 2015 i henhold til SSBs beregninger.  


 
Figur: Direkte klimagassutslipp i Østfold som geografisk område i hht SSB, 2017. CO2-ekvivalenter. 


 


 
Figur: Fordelingen av direkte klimagassutslipp i Østfold ut fra sektor og type utslipp. Merk at prosessutslipp i 
jordbruk og industrien er utslipp som følge av biologiske og kjemiske prosesser, øvrige utslipp er knyttet til bruk 
av fossil energi.  SSB, 2017.  
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Østfoldkommunene og fylkeskommunen har ulike målsettinger for klimagasskutt innen 2020 
og på lenger sikt, og ulike referanseår for klimamålene. Det alle har til felles er at SSB ikke har 
publisert beregninger for referanseårene som er sammenliknbare med de nyeste tallene. Man 
kan altså ikke presentere utslippsutviklingen og sammenlikne med kommunenes målsettinger. 
Det man imidlertid kan gjøre er å se fremover mot lavutslippssamfunnet som må oppnås 
globalt innen 2050. Alle må kutte raskt og drastisk i energirelaterte klimagassutslipp, 
effektivisere prosessutslippene der det er mulig, og vi må effektivisere og begrense energi- og 
ressursbruken, som forårsaker utslipp som skjer et annet sted som følge av vårt forbruk, også 
kalt indirekte utslipp. 
 
I høringsutkastet til ny fylkesplan sier delmålet for klima og energi at I 2050 er all energibruk i 
Østfold fossilfri, og jordbruk og industri er ledende i å minimere annen type klimagassutslipp 
per produserte enhet. Østfold skal være et lavutslippssamfunn med høyeffektiv energi- og 
ressursbruk. For å nå målet for 2050 skal det settes delmål for 2020, 2030 og 2040. All 
transport i Østfold skal være fossilfri i 2030. Målet er at dette skal gjelde all transport. I 
kommende klima- og energiplaner bør det konkretiseres delmål ut fra dette perspektivet og 
ut fra lokale forutsetninger, både i fylkeskommunen og i kommunene.  






KlimaØstfold 2017



				Bidrag 2017, Klima Østfold. Faktura sendes August 2017

				Totalt				777,243

						Innbyggertall
01.01.2017		Kommunebetaling		Ved: 

				0101 Halden		30790		66,185		Vibeke Julsrud

				0104 Moss		32407		68,611		Cecilie Kildahl

				0105 Sarpsborg		55127		102,691		Charlotte Iversen

				0106 Fredrikstad		80121		140,182		Grete Rasmussen

				0111 Hvaler		4517		26,776		Bjørn Winther Johansen

				0118 Aremark		1398						Ikke medlem

				0119 Marker		3597		25,396		Ann Kristin Halvorsrud

				0121 Rømskog		685		21,028		Ann Kristin Halvorsrud

				0122 Trøgstad		5367		28,051		Marit Haakaas

				0123 Spydeberg		5765		28,648		Jon Gunnar Weng 

				0124 Askim		15720		43,580		Odd Kenneth Sydengen 

				0125 Eidsberg		11406		37,109		Maren Hersleth Holen

				0127 Skiptvet		3783		25,675		Øyvind Thømt

				0128 Rakkestad		8173		32,260		Espen Jordet (midlertidig?)

				0135 Råde		7398		31,097		Siv-Thuva Jansson 

				0136 Rygge		15747		43,621		Charlotte Aune Bryne

				0137 Våler		5335		28,003		Sven Martinsen

				0138 Hobøl		5557		28,336		Christian Gutierrez 

				Antall innbyggere		292893

				Fylkesmannen i Østfold 				50,000		Karsten Butenschøn

				Østfold Fylkeskommune				777,243

				Kilde: Østfoldanalyse

				Kommunenes bidrag består av to komponenter:

				Fast beløp:		20 000 kroner 

				Innbyggerjustert beløp		1.50 kroner x antall innbyggere i kommunen. 

















































































